
KÖSZÖNTŐ - Advent az év egyik leg-
csodálatosabb időszaka. Lélekben készülünk a ka-
rácsonyra, a szeretet ünnepére, ajándékkal kedves-
kedünk szeretteinknek és igyekszünk emlékezetessé 
tenni az ünnepet azok számára, akiknek leginkább 
szükségük van a figyelemre és gondoskodásra.

A hétköznapok komoly erőpróbát jelentenek 
mindannyiunknak, mégis a segítő szándék, a máso-
kért tenni akarás, a közös célokért való összefogás 
kell hogy jellemezze minden tettünket. A közelgő 
ünnep, a szeretet ünnepe kapaszkodót nyújthat min-
denkinek!

Értsük meg az üzenetet, bízzunk a szeretet erejében, s akkor könnyebb lesz 
a holnapot építeni. Merítsünk erőt az ünnep pillanataiból, s ezzel felvértez-
ve vágjunk majd neki az új év hétköznapjainak. Idézzük fel a régi, meghitt, 
békés karácsonyok emlékét!

E gondolatok jegyében kívánok városunk minden polgára és térségünk 
lakosai számára szeretetteljes, meghitt, boldog karácsonyt és boldog új esz-
tendőt.

Dr. Oláh Albert polgármester
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(Folytatás a 3. oldalon)

Kisvárda Város Önkormányzati 
Képviselő-testülete az évente szo-
kásos közmeghallgatást 2008. de-
cember 11-én tartotta a Városháza 
nagytermében. A megjelenteket Dr. 
Oláh Albert polgármester köszön-
tötte, majd ismertette az önkor-
mányzat 2008. évi tevékenységéről 
szóló beszámolót, és tájékoztatta a 
jelenlévőket az önkormányzat 2009. 
évi elképzeléseiről. (A beszámolót 
teljes terjedelmében elolvashatják a 
www.kisvarda.hu oldalon.)

Ezt követően a résztvevők hozzá-
szólásai, javaslatai, kérdései követ-
keztek.

Többen megkérdezték, miért fizet 
az önkormányzat olyan sok pénzt 
segélyezésre, amikor többen drága 
autóval vagy taxival mennek a segé-
lyért. A jegyző válaszában elmondta, 
hogy a szociális törvény konkrétan 
szabályozza, hogy milyen feltételek-
kel kaphat segélyt valaki. Mindenki 
érzi, hogy nem teljesen igazságos a 
szabályozás, de amíg a törvényen 
nem változtatnak, addig ezekkel a 
feltételekkel kell megállapítani a se-
gélyre való jogosultságot.

A másik visszatérő téma a Szüret 
utca kérdése volt. Az aszfaltozás és 

Kisvárda város Önkormányzati 
Képviselő-testülete legutóbbi ülését 
2008. december 2-án tartotta a Vá-
rosháza nagytermében. A 18 tagú 
képviselő-testületből 16 képviselő 
jelen volt, így a határozatképesség 
biztosított volt. Három új napiren-
di pontot vettek fel a napirendre, 
ezek a következők voltak:

- Előterjesztés Kisvárda város 
szennyvízcsatornázása II. ütem be-
ruházás érdekeltségi hozzájárulás 
összegének megállapításáról.

- Előterjesztés a folyamatos mű-
ködőképesség biztosításához és a 
pályázati forrásból megvalósuló 
beruházások saját erejének biztosí-
tásához kötvény kibocsátására érke-
zett ajánlat elbírálására.

- A Várda-Távhő Kft. Felügyelő 
Bizottságának megszüntetéséről, 
alapító okiratának módosításáról és 
egységes szerkezetbe foglalásáról.

Az első napirendi pontban a lejárt 
határidejű határozatok végrehajtá-
sáról szóló beszámolóról tárgyaltak 
a képviselők. Dr. Oláh Albert pol-

(Folytatás a 2. oldalon)

A közelmúltban a Kisvárda Város 
Képviselőtestülete tárgyalta a Kisvárda 
Város Önkormányzati Intézményeinek 
a tűzvédelmi helyzetéről készített be-
számolót.

2008. november 27-én a Kisvárdai 
Hivatásos Önkormányzati Tűzoltósá-
gon a tűzoltóság tűzmegelőzési osztálya 
munkatársai Szakmai Napot szerveztek 
az érintett önkormányzati intézmények 
vezetői, tűzvédelmi ügyintézői részére. 

A Szakmai Napon 17 önkormány-
zati Intézmény képviseltette magát.
A jelenlévők a tevékenységükhöz kap-
csolódó tűzvédelmi követelmények 

megismerésén túl tájékoztatást kaptak 
a tűzvédelmi szabályozások elkészítésé-
vel kapcsolatban.

Kis-Szabó Ferenc
tű.alez. parancsnok

Szakmai Nap a vároSi TűzolTóSágoN

Kisvárda Város Polgármesteri Hivatala értesíti a lakosságot, hogy 
2008. december 22-én és 23-án, valamint december 29. és 31. kö-
zött csak ügyeletet tart. Ügyfélfogadás csak sürgős és halaszthatatlan 
ügyekben lesz.

Az Okmányiroda és az Anyakönyvi Hivatal is csökkentett létszám-
mal fog működni, ügyfeleket csak korlátozott számban tud fogadni. 
Ezen időszak alatt a hivatalt a 45/500-700-as központi telefonszá-
mon érhetik el. 2009. január 5-től újra a megszokott rend szerint 
várják az ügyfeleket.

KORlÁtOZOtt üGYFélFOGADÁs éV VéGén

Kellemes karácsonyi ünnepeket és boldog új évet kívánunk!
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(Folytatás az 1. oldalról)
gármester tájékoztatta a testületet az 
előző ülést követően tett fontosabb 
intézkedésekről, tárgyalásokról. 
Ezek között kiemelte az Amerikai 
Egyesült Államok nagykövetével, 
April H. Foley asszonnyal való ta-
lálkozását, akit a testület nevében 
meghívott Kisvárdára. Ugyancsak 
fontos esemény volt, amikor Ge-
orge Pataki, városunk díszpolgára, 
New York állam volt kormányzója 
átvette állami kitüntetését Sólyom 
László köztársasági elnöktől. Az ün-
nepségen és az azt követő programo-
kon Dr. Oláh Albert polgármester is 
részt vett. A beszámolót a testület 
egyhangúlag elfogadta.

Ezután interpellációkról tár-
gyalt a testület. Rákóczi András a 
4-es főút mellett épült gyökérzónás 
szennyvíztisztítóval kapcsolatban 
interpellált. Véleménye szerint sza-
bálytalan a létesítmény működése. 
Kérte, hogy a város érdekében von-
janak be szakembereket, és vizsgál-
ják meg a dolgot, és az eredményt a 
Településfejlesztési Bizottság vitas-
sa meg. Ezzel a kitétellel a testület 
elfogadta a választ.

Másik interpellációjában Rákó-
czi András a reklámtáblák után fize-
tendő közterület-foglalási díjakkal 
kapcsolatban interpellált. Mint el-
hangzott, a rendelet eddig is léte-
zett, csak éppen senki nem tartot-
ta be. Négyszáz engedély nélküli 
táblát találtak, ami bevételkiesés 
volt eddig az önkormányzatnak. 
Rákóczi András a reklámcéggel kö-

tött szerződés jogszerűségét vitatta, 
ezért nem fogadta el a választ. A 
testület 6 igen, 5 nem, 5 tartózko-
dás mellett nem hozott érvényes 
döntést, ezért a polgármester a kér-
dés kivizsgálását átadja az illetékes 
bizottságnak.

Tóth László képviselő a Távhő 
kéményének felújításával kapcso-
latban interpellált. Kifogásolta, 
hogy a testület megkérdezése nél-
kül megkezdték a felújítást, illetve, 
hogy a kéményen található mobil-
telefon antennák károsak lehetnek 
a lakosságra. Fábián Géza, a Távhő 
vezetője válaszában elmondta, hogy 
a felújítás saját hatáskörébe tarto-
zik. A mobilszolgáltatók eszközei a 
határértékek alatt működnek, és a 
felújítás nem is érintette ezek ma-
gasságát. A képviselő a választ nem 
fogadta el.

Visszatérve a napirendekhez az 
önkormányzat 2008. évi költség-
vetésének módosításáról szóló elő-
terjesztést tárgyalták. A bizottsági 
vélemények ismertetése után a tes-
tület 14 igennel egyhangúlag elfo-
gadta az előterjesztést.

Ezután a személyes gondosko-
dást nyújtó szociális ellátások és a 
gyermekek napközbeni ellátásának 
keretében biztosított étkeztetés in-
tézményi térítési díjairól, valamint 
az intézményi nyersanyagnormák 
megállapításáról szóló 7/2008. /
III.14./ rendelet módosításáról szó-
ló előterjesztés következett, melyet 
13 igen, 1 nem, 1 tartózkodás mel-
lett elfogadtak a képviselők.

Majd az önkormányzat fenntar-
tásában működő nevelési- és oktatá-
si intézményekben fizetendő térítési 
díj, valamint tandíj megállapításá-
nak szabályairól szóló 23/2005. /
XI.9./ rendelet módosítása követ-
kezett, melyet szintén egyhangúlag, 
16 igennel fogadott el a testület.

Ezt követően a Várda-Víz Kft. 
által alkalmazható legmagasabb 
szolgáltatási díjak megállapításáról 
szóló 20/2007. /XII.14./ rendelet 
módosításáról, egységes szerkezet-
be foglalásáról tárgyaltak. Mivel a 
képviselők úgy érezték, hogy nem 
kaptak kellő tájékoztatást a kft. 
gazdálkodási adatairól, 11 igen, 3 
nem, 2 tartózkodás mellett levették 
napirendről a kérdést.

A következő napirendi pontban 
két téma kapcsolódott össze, így 
külön szavaztak a képviselők az ön-
kormányzat 2009. évi költségvetési 
koncepciójáról és az önkormány-
zat 2008. évi költségvetésének III. 
negyedéves teljesítéséről szóló tá-
jékoztatóról. A vita során abban 
egyetértettek a képviselők, hogy a 
gazdasági gondok megoldásának 
első lépése az lenne, ha a testület 

tagjai együtt tudnának működni 
egymással. A szavazás során mind-
két esetben elfogadták az előter-
jesztést azzal a kiegészítéssel, hogy 
2008. december 31-ig intézkedési 
tervet kell előterjeszteni, amelyben 
a további működéshez elengedhe-
tetlen struktúraváltás, illetve át-
szervezés lépéseit rögzítik. Döntést 
hozott azonnali megtakarítást ered-
ményező kérdésben, csökkentette 
az önkormányzat és intézményei 
által használt gépjárművek számát, 
valamint korlátozta a telefonhasz-
nálatot.

Ezután az önkormányzat 2009. 
évi ellenőrzési tervét fogadta el a 
testület 14 igen szavazattal, majd 
a Bessenyei György Gimnázium és 
Kollégium oktató-nevelő munká-
járól szóló beszámolót tárgyalták 
meg, amit szintén egyhangúlag el-
fogadtak.

Ezt követően felgyorsult a tes-
tület munkája, mivel az átruházott 
hatáskörökről szóló beszámolókat 
kérdések és vita nélkül, egyhan-
gúlag elfogadták a képviselők.

A 16. napirendi pontban az ön-
kormányzat létszámcsökkentéssel 
kapcsolatos döntéseinek, a pályázati 
lehetőségek fenntartása érdekében 
történő megerősítéséről szóló elő-
terjesztést tárgyalta a testület, amit 
egyhangúlag elfogadtak.

Ezután a „Kompetencia alapú 
oktatás egyenlő hozzáférés – inno-
vatív intézményekben” című pályá-
zaton való részvételről döntöttek a 
képviselők 12 igen szavazattal, majd 
a helytörténeti filmdokumentumok 
megvásárlásáról szóló előterjesztés-
ről tárgyaltak. Ügyrendi javaslatot 
követően levették a kérdést napi-
rendről azzal, hogy a művelődési 
osztály vezetője tekintse meg a film-
dokumentumokat, és tárgyaljon az 
eladóval a részletekről.

A következő pontban az idő-
sek és nagycsaládosok karácsonyi 
támogatásáról szóló előterjesztést 
tárgyalták a képviselők. A gazdasági 
helyzet miatt végül a testület nem 
hozott érvényes döntést, így idén 
nem kapnak plusz juttatást az idő-
sek és a nagycsaládosok.

Ezután a kisvárdai 834 hrsz-ú, 
Sportcsarnok megnevezésű ingat-
lanból terület megvásárlására ér-
kezett kérelem újbóli megtárgya-
lásáról szóló előterjesztést vitatták 
meg a képviselők. Kisebb vita után 
levették a kérdést napirendről azzal 
a kitétellel, hogy az árat vizsgálják 
felül, illetve további egyeztetést tar-
tottak indokoltnak.

A következő pontban az önkor-
mányzati tulajdont képező külterü-
leti ingatlanok kimutatásáról szóló 
előterjesztést tárgyalta a testület, s 
egyhangúlag elfogadta az előterjesz-
tést.

Ezt követően az ISZC Kht. 
nonprofit korlátolt felelősségű tár-
sasággá történő társasági szerző-
désmódosításhoz szükséges döntés 
meghozataláról szóló előterjesztés 
következett. Végül úgy határoztak, 
hogy a kht 2009. január 1-től non-
profit kft-ként működik tovább. 
A korábbi - megszüntető döntést 
kimondó - 85/2008. számú hatá-
rozat végrehajtási határidejét kitol-
ták 2009. június 30-ig. Az új kft. 
vezetéséről megbízásos formában 
fognak gondoskodni a fél éves idő-
tartamra.

Ezután a 150/2007. /IX.13./ 
ÖKT. határozatban foglaltak végre-
hajtásának utóellenőrzéséről szóló 
előterjesztést tárgyalták, s 10 igen-
nel 2 tartózkodás mellett elfogad-
ták a határozatot.

Ezt követően a kisvárdai 2771/4 
hrsz-ú, piactér megnevezésű ingat-
lan megvásárlására érkezett ajánlat 
megtárgyalására került sor. A testü-
let egyhangúlag kijelölte a területet 
értékesítésre 15.000,-Ft+Áfa/négy-
zetméter áron.

Az utólag felvett napirendi pon-
tok között elsőként a Kisvárda vá-
ros szennyvízcsatornázása II. ütem 
beruházás érdekeltségi hozzájárulás 
összegének megállapításáról tárgyal-
tak. Az előterjesztésben szereplő há-
rom összeg közül végül egy negye-
dik javaslat kapott többséget, ennek 
értelmében az érdekeltségi hozzájá-
rulás 95.000,-Ft lesz lakásonként.

Ezután a folyamatos működőké-
pesség biztosításához és a pályázati 
forrásból megvalósuló beruházások 
saját erejének biztosításához köt-
vény kibocsátására érkezett ajánlat 
elbírálásáról szóló előterjesztés kö-
vetkezett. A kapott ajánlat nem volt 
megfelelő, ezért a képviselők úgy 
döntöttek, hogy új ajánlatot kérnek 
1,2 Milliárd forint fejlesztési célú 
kötvény kibocsátására.

Végül a Várda-Távhő Kft. Fel-
ügyelő Bizottságának megszünte-
téséről, alapító okiratának módo-
sításáról és egységes szerkezetbe 
foglalásáról döntöttek, s az előter-
jesztést 12 igennel elfogadták.

Tájékoztatót fogadott el a testü-
let a tanácsnokok 2008. évi tevé-
kenységéről. A közmeghallgatásra 
készült 2008. évi feladatok teljesí-
téséről és a 2009. évi elképzelések-
ről szóló beszámoló vonatkozásá-
ban úgy döntött, hogy azt a város 
honlapjára felteszik, és a képviselők 
által tett javaslatokkal, kiegészíté-
sekkel tárgyalják majd meg.

Zárt ülés keretében tárgyalták 
a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Ösztöndíjpályázat II. fokú elbírá-
lásával kapcsolatos fellebbezést, és 
az Arany János Tehetséggondozó 
Programra jelentkező tanulók tá-
mogatásáról szóló előterjesztést.

A DECEMBER 2-i ülésEn töRtént
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A november 
11-én, a Biblia 
éve alkalmá-
ból megtartott 
rendezvényen 
Kocsis Péter 
Fülöp görög 
katolikus püs-
pök helyett 
Bosák Nán-
dor püspök, a 

Debrecen-Nyíregyházi megyés-
püspök vett részt. Díszvendégként 
dr. Soltész János, a Görög Katolikus 
Szent Atanáz Teológiai Főiskola 
rektora is jelen volt.

Önkormányzati és egyéb hírek

HElYEsBÍtés

Kisvárda önkormányzata sikeresen pályázott az Új Magyarország Fejlesztési 
Terv Környezet és Energia Operatív Programja keretében kiírt Szennyvíz-
elvezetés és tisztítás c. pályázati konstrukció első fordulójában, így jelen-
leg folynak a ,,Kisvárda város szennyvízcsatornázása hálózat építés II. ütem” 
című projekt előkészítési munkálatai. A projekt-előkészítés keretében köz-
vélemény kutatást végzünk, melyben felmérjük a szennyvízcsatornázással 
kapcsolatos lakossági véleményeket és elvárásokat, hogy azokat figyelembe 
vehessük a beruházás megvalósítási szakaszában. Kérjük, az alábbi kérdő-
ívet kitöltve szíveskedjen a Polgármesteri Hivatal portáján leadni, vagy az 
interneten az alábbi linken kitölteni. Köszönjük segítségét!
http://www.azentelepulesem.hu/kisvarda/questionnaire.html

KéRDÕÍV A sZEnnYVÍZBERUHÁZÁsRÓl
a járdaépítés a jelenlegi gazdasági 
helyzetben nem oldható meg, de 
az illetékesek megígérték, hogy az 
út gyalulásáról és a csapadékvíz-el-
vezető árkok megközelíthetőségéről 
gondoskodni fognak még ebben az 
évben. A Vulkán mögötti terület 
beépítése húzódik, addig is a parlag-
fű-mentesítés elvégzésére fel szokták 
szólítani a tulajdonost.

A Sárköz utcán a szennyvízcsator-
na megépítését kérte számon az egyik 
lakó, valamint a magas nyárfák veszé-
lyeire hívta fel a figyelmet. A válaszból 
kiderült, hogy az utca is benne van 
a szennyvízberuházás II. ütemében, 
így a pályázat sikere esetén ez a gond 
meg fog oldódni. A fákkal kapcsolat-
ban elhangzott, hogy ha kérelmezi a 
lakó valamelyik fa kivágását, akkor az 
Építési Osztály megvizsgálja annak 
körülményeit és ha jogos az igény, 
akkor intézkedik a kivágásról.

A Bessenyei közben a csapadékvíz 
elvezetése megoldatlan évek óta. A 
megoldáshoz az egyik lakó együtt-
működése szükséges, akinek a tel-
kén át kell vezetni a zárt esővíz elve-
zető csatornát. A tervek megvannak, 
pénzben sem olyan nagy összeg a 
probléma megoldása. Ugyancsak a 
csapadékvíz problémáját vetették 
fel a Tompos úti lakótelepen élők. 
A megoldás itt is kis költséggel jár, 
így megvalósítható. Szintén a lakó-
teleppel kapcsolatban hangzott el, 
hogy szemetes a terület, valamint a 
parkolók útburkolati jelei nincsenek 
felfestve, és a járdák állapota is elég 
rossz a fák gyökerei miatt. Maklári 
Balázs képviselő, a Kisvárdai Szol-
gáltató Szervezet vezetője válaszá-
ban elmondta, hogy a lakótelepen 
van állandó ember, aki a takarítást 
végzi. A városban összesen öt ember 
gondoskodik a köztisztaságról, de a 
rendhez az ott élők közreműködésé-
re is szükség van. A többi probléma 
megoldásához ismét csak az anyagi 
forrás megtalálására van szükség.

Sok embert érintő probléma a vá-
rosban a kamionforgalom nagysága. 
Mint dr. Oláh Albert polgármester 
elmondta, ebben a kérdésben már 
minden létező fórumon felemelte a 
hangját személyesen is, levélben is, 
a képviselőtársai és az országgyűlési 
képviselő is közbenjártak, mégsem 
született kézzelfogható eredmény. 
Mivel a városon átvezető főutak 
nem a város kezelésében vannak, az 
önkormányzat nem tud semmilyen 
korlátozó eszközzel élni az autópá-
lya matricáért a benzinkutat meglá-
togató kamionok szabályozására. A 
polgármester felvetette, hogy talán 
egy félpályás útlezárás eredményes 
lehetne ebben az ügyben.

Az utolsó hozzászólásban újra 
felmerült a szociális segélyek szigo-
rításának igénye, valamint a köz-
célú- illetve közhasznú munkások 
szigorúbb ellenőrzése. Elhangzott, 
hogy ha nincs pénz a nyugdíjasok és 
nagycsaládosok támogatására, azt ne 
a focistáknak adják, valamint a kép-
viselők is lemondhatnának a tisz-
teletdíjukról, mint ahogy az több 
településen megtörtént. A válaszból 
kiderült, hogy a segélyekkel kapcso-
latban mindent megtesznek, amire 
törvényes keretek között lehetőség 
van. A karácsonyi pénzt nem kell 
összekeverni a sporttámogatással. 
A sportnak járó támogatás hiányzó 
részét akkor fogja kifizetni az önkor-
mányzat, ha minden ezzel kapcsola-
tos elszámolás és könyvelés rendben 
lesz.

A munkások ellenőrzésével kap-
csolatban elhangzott, hogy jelezni 
kell, ha olyat tapasztal valaki, hogy 
nem megfelelően végzik a munkát, 
és akkor intézkednek az illetékesek. 
A tiszteletdíjjal kapcsolatban nem 
érkezett reagálás a képviselők részé-
ről.

Végül dr. Oláh Albert polgármes-
ter megköszönte a megjelenteknek a 
részvételt és építő jellegű hozzászó-
lásaikat.

KöZMEGHAllGAtÁs DECEMBER 11-én
(Folytatás az 1. oldalról)

KÉRDŐÍV
Tájékozódási szokások:
1. Szokott Ön tájékozódni a településen és környékén történő eseményekről? 
Igen / nem
2. Milyen forrásokból szokott tájékozódni? megyei, nyomtatott, vásárolt lap / he-
lyi honlap / helyi TV / helyi rádió / országos nyomtatott sajtó / országos TV / országos 
rádió / családtag/ismerős / szórólap/információs anyag / egyéb
3. Melyik információforrást tartja a leghitelesebbnek? megyei, nyomtatott, vásá-
rolt lap / helyi honlap  / helyi TV / helyi rádió / országos nyomtatott sajtó / országos 
TV / országos rádió / családtag/ismerős / szórólap/információs anyag / egyéb
4. Milyen gyakran nézi-hallgatja a helyi televíziót-rádiót? naponta / hetente több-
ször / ritkábban
6. Hallott már az EU által támogatott szennyvízkezelési projektről? igen / nem
7. Ha igen, honnan? Sajtó / helyi rendezvények / szomszédok, barátok, ismerős / 
egyéb
8. Ha lenne tájékoztató fórum a programról, részt venne rajta? Igen / nem / nem 
tudja
A projekthez kapcsolódó kérdések:
9. Van az Ön utcájában csatorna? Igen / nem
10. Ha van, Ön igénybe veszi-e ezt a szolgáltatást? Igen / nem
11. Ha igen – Az összeg, amit ezért fizet, Ön szerint: sok / reális / alacsony
12. Érdekli-e Önt, hogy mi történik a szennyvízzel, amit az Ön háztartása ter-
mel? Igen / nem
13. Ön szerint kell-e változtatni a szennyvízkezelés jelenlegi gyakorlatán? Igen / 
nem
14. Ha igen – miért fontos ez? tisztább lesz a környezet / nem kerül káros anyag 
a természetbe / a szag ne legyen érzékelhető / a gyerekek, unokák egészséges környe-
zetben nőjenek fel / egyéb
15. Ön szerint milyen szándékok játszanak szerepet a szennyvízhálózat bővítésé-
ben? Környezetvédelem / EU-előírások / gazdasági okok / esztétika / egyéb
16. Tudja Ön, hogy kb. mennyibe kerül ez a beruházás? 1 milliárd alatt / 1–1,5 
milliárd / 1,5 milliárdnál több
17. Tudja Ön, hogy az EU kb. milyen mértékben támogatja a programot? 100% 
/ 70% / 50% / 30% / nem támogatja / nem tudja
18. Ön szerint jó dolog, hogy az EU szerepet vállal ebben a programban? Igen / nem
A projekttel kapcsolatos jövőképhez fűződő kérdések:
19. Az Ön utcája érintett-e a csatornahálózat bővítésében? Igen / nem
20. Ön szerint igaz az, hogy a létesítmény hozzájárul környezete tisztábbá téte-
léhez? Igen / nem
21. Ön szerint igaz az, hogy a létesítmény hasznát elsősorban a jövő generációi 
fogják élvezni? Igen / nem
22. Ön szerint milyen hatása lesz a projektnek a csatorna díjára? Kicsit nő / na-
gyon nő / csökken / nem változik
23. Ön szerint lesz a beruházásnak lég-, talaj-, vízszennyező hatása? Igen / nem
24. Ön szerint előfordulhat, hogy a csatornahálózat bővítése miatt szokatlan 
szagok lesznek a városban? Igen / nem
Azonosítási/tipizálási kérdések:
25. Férfi / nő
26. Kora 18–30 év / 30–40 év / 40–50 év / 50–60 év / 70 fölött
27. Legmagasabb iskolai végzettsége? általános iskolát végzett / középiskolát vég-
zett / felsőfokú intézményt végzett / egyéb
28. Jelenleg Aktív / inaktív / munkavállaló / nyugdíjas
29. Foglalkozása, beosztása (ha inaktív, akkor a legutolsó):

Kellemes karácsonyi ün-
nepeket és békés, boldog, 
eredményekben gazdag új 

esztendõt kívánok!
Kovács Lászlóné
lakossági tanácsnok

A Lom Speed Kft. értesíti a lakossá-
got, hogy az ünnepek miatt válto-
zik a szemétszállítás rendje:
Dec. 25. (csüt.) helyett 24. (szerda)
Dec. 26. (p.) helyett 27. (szombat)
Jan. 1. (csüt.) helyett 2. (péntek)
Megértésüket köszönjük és kellemes 
ünnepeket kívánunk a városlakóknak!

Csurkó Józsefné
Lom Speed Kft.

GYÛJtÕnAP VÁltOZÁs!
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A Bessenyei György 
Gimnázium értékes ha-
gyományai közé tartozik a 
Bessenyei Akadémia elő-
adás-sorozata, amelynek 
időről időre olyan egykori 
növendékek a meghívott 
vendégei, akik elismerésre 
méltó tudományos, kultu-
rális, művészeti eredményt 
értek el.

Az elmúlt héten Dr. Molnár Béla 
volt vendégünk, aki belgyógyász, 
gasztroenterológus szakorvos, a 
Semmelweis Egyetem II.sz. Belgyó-
gyászati Klinikája Sejtanalitikai La-
boratóriumának vezetője, egyetemi 
oktató.

Számos hazai és nemzetközi 
publikáció, konferenciákon tartott 
előadás kötődik a nevéhez. Az or-
vostudományok kandidátusa, tu-
dományos társaságok tagja, több 
tudományos díj nyertese: MTA If-
júsági Díj (1998), Magyar Imre-díj 
(1999), valamint a Gábor Dénes-díj  
(2006), amit a virtuális mikroszkó-
pia ill. a digitális hisztológia elmé-
letének kidolgozásáért, eszközeinek 
kifejlesztéséért, az eljárás hazai és 
nemzetközi elterjesztésében végzett 
kiemelkedően sikeres tevékenységé-
ért kapott.

Igazi élmény volt hallgatni Dr. 
Molnár Béla remekül felépített, di-
ákok számára is érthető előadását. 
Kedves emlékeket ébresztett volt di-
áktársaiban és tanáraiban az előadás 
bevezető része, mely régi emlékeket 
elevenített fel képek és személyes 
történetek formájában.

Az előadás második részében a 
doktor úr bevezette a hallgatóságot 

a digitális diagnosztika rej-
telmeibe. A laikus számára 
is érthető módon illusztrál-
ta a hagyományos mikrosz-
kópos vizsgálatokra építő 
diagnosztikával szemben 
a virtuális mikroszkópia 
óriási előnyeit (gyorsaság, 
pontosság, háromdimenzi-
ós megjelenítés).

A tudományos elmélet mellett 
betekintést kapott a közönség egy 
kutatáshoz kapcsolódó, annak tech-
nikai hátteret biztosító cég szerve-
zésének körülményeibe, működte-
tésébe, mivel a doktor úr alapítója 
és ügyvezető igazgatója a 3DHIS-
TECH Kft.-nek.

Azon túl, hogy képet kapott a 
hallgatóság a tudomány egy adott 
területének állapotáról, a fejlődés 
tempójáról és korlátlan lehetősége-
iről, lélekben is gazdagodva hagytuk 
el a gimnázium dísztermét. Molnár 
Béla gimnazista önmagához híven 
- hiszen a késő Kádár-kor éveiben a 
nehézségekkel nem törődve elszán-
tan haladt előre az általa helyesnek 
vélt úton -, most is tele van energi-
ával, hittel. Mindenben képes felfe-
dezni a jót és azt, amire támaszkodni 
lehet az előrehaladásban. Ami ezen 
felül maradandó élményt jelenthet 
azok számára, akik jelen voltak az, 
hogy a teljes embert kívánó tudo-
mányos munka, a sok siker, ered-
mény és elismerés mellett egy igen 
nyitott, közvetlen  és jó humorérzé-
kű embert ismerhettek meg az elő-
adó személyében.
Köszönjük az élményt Doktor Úr!

Bíró Gábor
igazgató

A Kisvárda és Térsége Többcélú 
Kistérségi Társulás 2008. november 
21-én beadott pályázatával sikeresen 
pályázott a Szociális és Családügyi 
Minisztérium Téli Nyílt Közmunka 
Programjára, melyen a kistérség 13 
települése - Ajak (10 fő), Dombrád 
(10 fő), Fényeslitke (3 fő), Jéke (2 
fő), Kékcse (5 fő), Kisvárda (24 fő), 
Lövőpetri (1 fő), Mezőladány (5 fő), 
Nyírlövő (3 fő), Pap (5 fő), Rétköz-
berencs (2 fő), Tornyospálca (13 fő) 
és Újdombrád (3 fő) - vesz részt. A 
2008. december 8-tól 2009. február 
6-ig tartó programban a regisztrált 
álláskeresők közül elsősorban a hal-
mozottan hátrányos helyzetű rend-
szeres szociális segélyen lévők, az 50. 
életévüket betöltöttek, a roma etni-
kumhoz tartozók és a 12 hónapja 
álláskeresőként nyilvántartottak jut-
nak 2 hónapos foglalkoztatáshoz.

Az említett célcsoporthoz tar-
tozók foglalkoztatási helyzetének 
javítása mellett az elvégzendő mun-
kák társadalmi hasznossága kiemelt 
célként került megfogalmazásra. 
December első hetében megtörté-
nik az emberek kiválogatása, orvosi 

vizsgálaton vesznek részt, munka-
szerződést kötünk velük, munkaru-
hát és kéziszerszámokat vásárolunk 
részükre és december 8-án meg-
kezdhetik feladataik teljesítését. Az 
elnyert támogatási összeg közel 20 
millió Ft, a résztvevő önkormány-
zatoknak csak a vásárolt munkaru-
ha és kéziszerszámok ÁFA-ját kell 
megfizetni, ami összesen nem éri el 
a fél millió Ft-ot. A bérkategóriák 
a következők: bruttó 72.000 Ft/hó 
a segédmunkásoké, 77.000 Ft/hó a 
betanított munkásoké, 88.000 Ft/
hó a szakmunkásoké, 90.000 Ft/hó 
a brigádvezetőké és 115.000 Ft/hó 
a felsőfokú végzettségű programirá-
nyító bruttó bére. A program bo-
nyolítója a Társulás Munkaszerveze-
te. A két hónapos munkaviszonyt a 
közmunkások a Társulással létesítik, 
saját településükön fognak dolgoz-
ni, a települési polgármesterek által 
megbízott munkavezetők irányításá-
val a pályázatban vállalt feladatokat 
fogják végrehajtani.

Bakó András
a Kisvárdai Kistérség

munkaszervezet-vezetője

A kisvárdai Hivatásos Önkor-
mányzati Tűzoltóság tűzmegelőzési 
szakembere az éves propagandatevé-
kenység egyik állomásaként elláto-
gatott a kisvárdai Református Álta-
lános Iskola és Gimnázium alsó és 
felső tagozatos osztályaiba, ahol az 
ott tanuló diákoknak tartott tájékoz-
tatót. A diákok megismerkedhettek 
a közelgő ünnepek alatt leggyakrab-
ban előforduló tűzesetek okaival, az 
adventi koszorúk, a karácsonyfák, 
a szilveszteri petárdázások, tűzijáté-
kok által okozott tüzekkel.

Az előadások témája ezen tűzese-
tek megelőzése volt. Külön hang-
súlyt kapott a tűzeset helyes jelzése, 
a tűz esetén tartandó helyes maga-
tartás, a tűzoltó készülékek haszná-
latának ismerete és az otthonokban 
található veszélyes anyagok általános 
ismerete is.

A felső tagozatos osztályban tar-
tott előadás során kiemelt szerepet 
kapott a közúti balesetekre való fi-
gyelemfelhívás, mivel nagyon sok 

gimnazista diák rendelkezik már jo-
gosítvánnyal, de életkorukból adó-
dóan kevés a vezetési tapasztalatuk.  

A rengeteg képet, és videókat 
bemutató előadást a diákok nagy 
érdeklődéssel fogadták, mely azt 
jelezi, hogy a fiatalokat nagyon is 
érdeklik az ilyen irányú ismeretek 
elsajátítása. 

A kisvárdai tűzoltóság célul tűzte 
ki a felnövekvő generáció oktatását, 
melynek során a tanulók megismer-
hetik a tűzzel szembeni védekezés 
alapjait, valamint a tűz esetén tar-
tandó helyes magatartási formákat, 
ezért a jövő évben is ellátogat más 
olyan oktatási, nevelési intézmény-
be ahol a tanulók elsajátíthatják 
ezen ismereteket.

Reméljük, hogy ezen tűzmeg-
előzési ismeretanyagok átadásával a 
fiatalok felkészültebben léphetnek 
tovább az élet hosszú országútján.

Kisvárda Hivatásos Önkor-
mányzati Tűzoltóság Tűzmegelőzési 

Osztály

November 14-én megyei 
népdaléneklési versenyt ren-
deztek a nyíregyházi Kossuth 
Gimnáziumban Dancs Lajos 
népzenekutató és főiskolai tanár 
halálának 20. évfordulója alkal-
mából.

A kisvárdai Weiner Leó 
Alapfokú Zene- és Művésze-
ti Iskola növendékei igen szép 
eredményt értek el. Arany fo-
kozatban részesültek: Albert 
Dóra, Józsa-Vincze Vivien, Nagy 
Andrea. Ezüst fokozatot ért el 
Varga Nóra.

November 22-én Demecser-
ben tartották meg a XII. „Őszi-
kék” Népzenei Fesztivált és Ver-
senyt, és a Kórusok Országos 
Szövetsége minősítő versenyét. 
A Weiner Iskola növendéke, 
Szentmiklósy Dorottya arany 
fokozatban részesült, és kiváló 

minősítést ért el. Eredményé-
vel kiérdemelte a tarpai Orszá-
gos Ifjúsági Népzenei Versenyre 
való továbbjutást.

Felkészítő tanári munkájáért 
különdíjat kapott Tirpák Ferenc 
tanár. 

Gratulálunk a tanulóknak és 
tanáraiknak!

Nagy elismerés érte Agár-
di Esztert, a Weiner Iskola volt 
csellista növendékét. A DUNA 
Televízió december 24-én köz-
vetíti karácsonyi műsorát. Esz-
ter felkérést kapott, hogy az élő 
adásban – kiváló, ismert zené-
szek mellett – lépjen fel.

A Weiner Leó Alapfokú Zene- 
és Művészeti Iskola december 
17-én, az iskola hangversenyter-
mében 17 órakor kezdődő ka-
rácsonyi koncertjére szeretettel 
vár minden kedves érdeklődőt, 
ünnepelni vágyót. 

Diákokat oktattak a tűzoltók Kisvárdán DR. MOlnÁR BélA ElÕADÁsA A BEssEnYEiBEn

WEINER HÍREK

siKEREs KistéRséGi KöZMUnKA PÁlYÁZAt

2009. január 10-én 19 órai kezdettel tartjuk Jótékonysági-SZMK bálun-
kat, immár tizenegyedik alkalommal. A kiváló hangulatról Szilvási László 
zenész-énekes-, az ízletes vacsoráról szakács asszonyaink gondoskodnak. 
Az időpontot tekintve valószínű, hogy mi nyitjuk a báli szezont, de vehet-
jük ezt akár pótszilveszternek is. Garantált a jó szórakozás!!
Szeretettel várunk minden kedves Szülőt és baráti társaságot! A rendezvény 
bevételét tanulóink javára fordítjuk. A tavalyi bevétel 1.021.960 Ft volt, 
ebből 630.000 Ft-ot udvari fajátékok készíttetésére használtunk fel, melyek 
telepítési munkáiban több szülő is segített. Köszönjük az önzetlen és sokré-
tű támogatást!              Nagy Istvánné ig.helyettes

JóTÉKoNySágI báL A REFIbEN
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Önkormányzati és egyéb hírek

Kósa István, a Regionális Munka-
ügyi Központ kisvárdai kirendelt-
ségének vezetője szerint a regisztrált 
álláskeresők részére szervezett támo-
gatott képzések ugyan rövid távú 
megoldásnak tekinthetők a jelenlegi 
munkaügyi helyzetben, de növelik a 
továbbiakban az elhelyezkedés esé-
lyeit.
- Mi mondható el az idei képzések-
ről és mivel számolnak jövőre?
- Finanszírozás szempontjából 
többféle képzésről beszélhetünk. A 
kérdéskört leegyszerűsítve: vannak 
központilag finanszírozott (Új Pálya 
program), illetve a Munkaügyi Köz-
pont saját, decentralizált keretéből 
létrehozott képzések, valamint uni-
ós forrás is lehet a támogatás pénz-
ügyi fedezete. 
Év elején indítottuk az ún. elfoga-
dott képzéseket. Ez azt jelenti, hogy 
maga az álláskereső választhatta ki a 
képző intézményt, a képzést, amely-
re jelentkezni kívánt, 10-50 %-ban 
ő maga is hozzájárulva a finanszíro-
záshoz. Az ilyen képzésen résztvevők 
általában már jelentkezéskor tud-
ják, hogy hol tudnak majd munkát 
vállalni, ezért joggal beszélhetünk 
viszonylag jó hatékonyságról. Jel-
lemző, hogy a kis létszám miatt a 
kisvárdai térségből a Nyíregyházán 
induló csoportokba társulunk be.
A Munkaügyi Központ szerve-
zésében idén két felzárkóztató tan-
folyamot is indítottunk az alacsony 
iskolai végzettséggel rendelkezők 
részére. 
Az intenzív képzésben résztvevők 
a jelenlegi szabályozást értelmében 
immár a minimálbér 100%-ára jo-
gosultak (69 ezer Ft – mínusz a járu-
lékok) és ez természetesen egészség-
ügyi és nyugdíjbiztosítást is jelent a 
képzés idejére. A jelenlegi szűkös 
elhelyezkedési körülmények között 
(éves álláskeresők száma 13000, ál-

láshelyek száma 3000), a támogatott 
képzés pillanatnyi kapaszkodó az 
érintetteknek. A szakmában már jó 
ideje ilyen értelemben a megélhetési 
képzés, illetve a megélhetési támo-
gatás kifejezéseket használjuk. Az 
anyagi támogatáson túl lényegesnek 
tartom ez esetben, hogy a támogatás 
a napi négy (vagy több) órás köte-
lező órai részvételhez kötött, hiszen 
lélektani szempontból nagyon fon-
tos a rendszeres el-
foglaltság megléte. 
Felmérések szerint 
az álláskeresőként 
nyilvántartásba vé-
telt követő hat hó-
nap után lankad 
a munkavállalási 
kedv és két év után 
már nagyon nehézzé válik a munka-
helyi beilleszkedés. Ennek kapcsán 
elmondható, hogy az évek során 
kialakult egy stabil álláskeresői mag 
- és ez nem csak a térségünkre jel-
lemző - a rendszeres szociális segé-
lyen élőké. Jelenleg 3600 regisztrált 
AM-könyves (alkalmi munkavállalói 
könyv), rendszeres szociális segélyen 
élő személy van rendszerünkben. 
Visszatérve a képzésekre: idén több 
nyelvi tanfolyamot is indítottunk. 
A középfokú nyelvi képzéseken öt-
venketten vettek részt, jobbára fel-
sőfokú végzettséggel rendelkezők, 
akiknek elhelyezkedési esélyeit nagy 
mértékben növeli, ha nyelvvizsgával 
is rendelkeznek.
Januártól 355 regisztrált álláskereső 
részesülhet képzési támogatásban.
- A szakirányú képzések indításá-
ban milyen protokoll szerint jár el a 
Munkaügyi Központ?
- Ezen képzések listáját a térség 
munkáltatói igényeinek figyelembe 
vételével állítjuk össze. A Munka-
ügyi Központ januárban közzé teszi, 
hogy milyen típusú képzésre van 
igény, az akkreditált felnőttképzést 
folytató intézmények ezekre ajánla-

tot tehetnek. Jelenleg a középkorú 
munkavállalókat megcélzó számí-
tógépes tanfolyamok iránt mutat-
kozik fokozott kereslet a munkaerő 
piacon.
- Mit kell tudnunk a támogatott ál-
láshelyekről, illetve a START-kártya 
nyújtotta segítségről?
- A Munkaügyi Központ saját hatás-
körében dönti el, hogy kiket támo-
gat. A térség munkaügyi mutatóit 

figyelembe véve 
támogathatja a 
tartósan munka-
nélkülieket, a pá-
lyakezdőket, il-
letve az alacsony 
iskolai végzett-
séggel rendelke-
zőket. Kisvárda 

térségében a tartós munkanélküli-
ség a legsúlyosabb probléma, így - 
a munkáltató felé - bértámogatásra 
elsősorban ezek az érintettek számít-
hatnak.
Az APEH-nél kiváltható START-
kártya, illetve a Munkaügyi Köz-
pont bértámogatása jelentős segít-
ség lehet az elhelyezkedésben, mert 
jócskán csökkenti a munkavállaló 
után fizetendő járulékterheket. A 
kártya típusától függően különbö-
ző mértékű járuléktámogatást kap 
a munkáltató, amely esetenként té-
teles egészségügyi hozzájárulás alóli 
mentesség, a 3%-os mértékű mun-
kaadói járulék és a 29 százalékos tár-
sadalombiztosítási járulék együttes 
összege helyett a foglalkoztatás első 
évében a bruttó munkabér 15%-
nak, a második évében 25%-nak 
megfelelő fizetési kötelezettség. A 
START-kártya a kiváltástól számí-
tott két évig érvényes, ezért érdemes 
közvetlenül a munkavállalói szerző-
dés megkötése előtt igényelni.
- Kik jogosultak a START-kártya 
használatára?
- Általánosságban elmondható, 
hogy a hátrányos helyzetű álláskere-

sők, így a pályakezdők, a Gyes-ről, 
Gyed-ről visszatérők az ápolási díj-
ban részesültek, tartósan álláskere-
sők, az 50. életévüket betöltött sze-
mélyek, illetve az alacsony iskolai 
végzettségű munkavállalók. Részle-
tes tájékoztatást a területi APEH-
irodán kérhetnek az érdekeltek.
- Kilátásban van jövőre a Foglalkoz-
tatási Törvény módosítása, amely 
remélhetőleg a munkavállalás előse-
gítését fogja megcélozni.
A régi Foglalkoztatási Törvény azt 
írta elő, hogy a munkáltató az igény-
be vett támogatás idejével arányos 
ideig köteles foglalkoztatni a mun-
kavállalót. Ma az Uniós szabályozás 
értelmében ez az időtartam lecsök-
kent 1 évre. A jelenlegi foglalkozta-
tási gyakorlat szerint, ha a munkál-
tató bizonyos számú munkavállalót 
a regisztrált rendszerünkből kíván 
foglalkoztatni, mi - a Munkaügyi 
Központ - csak akkora létszámot 
garantálunk, amekkora az adott 
időszakban a rendelkezésünkre áll. 
A legutóbbi jogszabály-módosítás 
értelmében - ha a munkaadó foglal-
koztatásra vonatkozó szerződést köt 
a munkaügyi központtal - lehetőség 
van igényének megfelelő képzés in-
dítására.  Csak akkor indítjuk a kép-
zést, ha van rá keretünk. 
A Human Rent Press információi 
szerint a Szociális és Munkaügyi 
Minisztérium parlamenti előterjesz-
téséhez készített szabályozási kon-
cepció szerint az „Út a munkához” 
program 2009-ben induló intéz-
kedései hatására jelentősen, kb.80-
100.000 fővel csökken az aktív korú 
segélyezettek száma. Cél, hogy a 
jelenleg rendszeres szociális segélyt 
igénybevevő, de munkaképes szemé-
lyek a jövőben nagyobb mértékben 
vegyenek részt a foglalkoztatásban. 
(A tervezett módosításról részlete-
sen olvashatnak a http://hvg.hu/kkv 
internetes oldalon.)

Barabási Eszter

Út A MUnKÁHOZ

Kormány Miklós, a KÁTÉ Bt. 
cégvezetője tájékoztatja a lakossá-
got, hogy a 2008 évben megvásárolt 
parkolási jegyeket 2009. március 1-
ig lehet felhasználni. Március 1-től 
csak a 2009-es évre szóló parkolóje-
gyek érvényesek.

Kéri a parkoló autósokat arra is, 
hogy akiket érvénytelen, vagy lejárt 
jegy miatt, vagy más okból a par-
kolóőrök feljelentettek, szívesked-
jenek minél hamarabb rendezni 
fizetési kötelezettségüket. Hiszen a 
késlekedés jelentősen megnöveli a 
fizetendő összeget.

Mint Dr. Láczay György ügyvéd 
elmondta, ha valaki érvényes par-
kolójegy nélkül parkol, és az ellenőr 
feljelenti, három napon belül 1000 

ft-os pótdíj megfizetésével rendezhe-
ti tartozását. Amennyiben túllépi a 
három napot, jelentősen emelkedik 
a fizetendő összeg mértéke. A pótdíj 
immár 3000 Ft, amihez társul még 
1250 Ft, a rendszám alapján történő 
adatkérés díja, 500 Ft posta- és admi-
nisztrációs költség, valamint 2500 Ft 
ügyvédi munkadíj. Ez öszszesen 7250 

Ft, melynek megfizetésére ügyvédi fel-
szólító levélben hívjuk fel a mulasztó 
figyelmét. Ha erre a felszólításra nem 
rendezik a tartozást, bírósági eljárásra 
kerül sor, mely további 5500 ft költ-
séggel emeli a fizetendő terhet.

Ha a bírósági fizetési meghagyás el-
lenére sem kerül sor a tartozás megfi-
zetésére, úgy végrehajtási eljárás meg-
indítására kerül sor, amely újabb 5500 
Ft költséggel emeli a fizetendő össze-
get, amelyen kívül a bliccelőt terheli 
még a végrehajtás jelentős költsége, 
illetve a késedelmi kamat is.

Mindebből látszik, hogy nem ér-
demes a parkolójegy árán spórolni, 
illetve az is látszik, hogy minél előbb 
érdemes rendezni a tartozást, mert 
minden egyes késlekedés jelentős mér-
tékben növeli a kiadást, melyet előbb 
vagy utóbb úgy is meg kell fizetni.

tUDniVAlÓK A FiZEtÕ PARKOlÁsRÓl JáTSZóHáZAK
AZ ÜNNEP ELŐTT

A Várszínház és Művészetek Háza 
decemberben két alkalommal szer-
vezett játszóházat, ahol a gyerekek 
a mikuláshoz és a karácsonyhoz 
kapcsolódó ajándéktárgyakat, dísze-
ket készítettek. Munka közben teát 
és szaloncukrot is fogyaszthattak a 
szervezők jóvoltából.
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A Vári Emil Társulási Általános Isko-
lában sok minden történt idén ősszel. A 
számtalan rendezvény nagyon sok gye-
reket mozgatott meg. A tehetséggondo-
zás során elért sikereinken túl legalább 
olyan fontos, hogy a gyerekek a komoly 
tanulmányi feladatok mellett jól érez-
zék magukat a “bőrükben”. Mikuláskor 
és karácsonykor is érezhetik tanítványa-
ink ennek a nem kis “Váris családnak” a 
melegét, előnyeit egyszóval azt, hogy jó 
nálunk lenni. Ezek után egy kis ízelítő 
az őszi termésből:

Hass, alkoss...
2008. november 13-án a Református 

Általános Iskola és Gimnázium a ha-
gyományokhoz híven, műveltségi vetél-
kedőt hirdetett a város általános iskolái 
részére: Az 1848/49-es forradalom és 
szabadságharc témakörben. A kilenc 
csapat közül, iskolánk egyik 8. osztályos 
csapata az I. helyen végzett: Maklári Ju-
dit, Hajnal Dávid, Szilvási Ádám, Takács 
Gábor.
Alsó tagozatos matematika versenye-
redmények
2008. október-november
Bólyai Matematika Csapatverseny
Megyei forduló (Vásárosnamény)
3. osztály I. hely (Béres Ádám 3.b, Dankó 
Bence 3.b, Sipos Gergő 3.b, Sitku Csaba 
3.b) Felkészítő nevelő: Hajnalné Vámos 
Edit
4. osztály II. hely (Bencsik Panna 4.c, 
Kovács Kornélia 4.b, Mudri Lúcia 4.c, 
Nyisztor Belián 4.a) Felkészítő nevelő: 
Csukáné Dudics Gabriella
Országos döntő (Budapest)
A 3. osztály jutott be, ők a VIII. helyen 
végeztek. A csapat tagjai ugyanazok, 
mint a megyei fordulón.
Mit tudsz az Európai Unióról?

A kisvárdai Városi Könyvtár versenyt 
hirdetett „Mit tudsz az Európai Unió-
ról” címmel. Az 5-6. évfolyamosoknak 
rendezett megmérettetésen a Vári Emil 
Társulási Általános Iskolát az 5. c osz-
tály csapata képviselte. A szoros ver-
senyben a negyedik helyen végeztek a 
kis diákok.
A csapat tagjai: Gaál Anna, Harakály 
Fruzsina, Tóth Anna. Felkészítő nevelő: 
Zsíros Imréné
Szépen, helyesen magyarul

A sátoraljaújhelyi Kazinczy Ferenc 
Általános Iskola “Szépen, helyesen ma-
gyarul” címen országos versenyt hirde-
tett a 6-7-8. évfolyam számára.

A döntőt két internetes forduló előz-
te meg, ahol a jelentkező csapatoknak 
Kazinczy életéből és korából, valamint 
helyesírási és nyelvhelyességi gyakorla-
tokból összeállított feladatsort kellett 
időre megoldaniuk.

A 422 induló csapatból a legjobb 20 
került be a kétnapos döntőbe, ahol isko-
lánk csapata a VIII. helyen végzett.
A csapat tagjai: Maklári Judit, Demeter 
Edina, Ungvári Orsolya, Takács Gábor - 
8. osztályos tanulók.
Felkészítő nevelőjük: Tóthné Annuska 
Zsuzsanna
Mikulás kupa
2008. december 2-án Mikulás kupa 
teremlabdarúgó versenyre került sor a 
városi Tornacsarnokban, melyen a kö-
vetkező csapatok vettek rész:
Somogyi Rezső Általános Iskola
Fényeslitke Általános Iskola
Vári Emil Társulási Általános Iskola
Az izgalmas mérkőzések után a vég-
eredmény a következő:
III. helyezést ért el: Fényeslitke csapata
II. helyezést ért el: a Somogyi Rezső Ál-
talános Iskola 
I. helyzést ért el és ezzel a kupát is el-
nyerte: a Vári Emil Társulási Általános 
Iskola
Résztvevő gyerekek: Lakatos Balázs, 
Rádi László, Rézinger Botond, Artner 
Boldizsár, Bengi Máté, Huszti Csaba, 
Bátyi Tamás, Kovács Péter, Ráti Gábor, 
Ivánkó Zsolt, Kovács Gergő, Csurkó Ri-
chárd
Gólkirály: Rézinger Botond
Várisok a nyíregyházi főiskolán

Novemberben két alkalommal is ven-
dégül látta diákjainkat a Nyíregyházi 
Főiskola. Immár hagyományosan részt 
veszünk a Főiskola Kémia Tanszékén 
működő Önképzőkör munkájában. 
Idén öt diákunk négy laboratóriumban 
tehette próbára a tanteremben megszer-
zett tudását. A szorgalmas tanulás nem 
csak a versenyeredményekben, de a gya-
korlati munkában is megmutatkozik.

A hetedik évfolyam 47 tanulója láto-
gatott el a Botanikus Kertbe (tanáraik: 
Kovács Bertalanné, Novákné Albi Éva, 
Tamásné Balogh Beáta, Zubályné Szendrei 
Judit), ahol a Távoli tájak életközösségei 
témakörön belül tanult trópusi, szubt-
rópusi, sivatagi növényekkel testközel-
ben ismerkedhettek meg. A természeti 
szépségek mellett a természetvédelem is 
helyet kapott ezen a délutánon, a Hul-
ladékból termék c. interaktív kiállításon 
is részt vettünk, ahová december elején 
a nyolcadikos kémia szakkörösök is el-
látogattak. A kiállítás kitűnő színtere 
volt a környezettudatos gondolkodásra 
nevelésnek, az újrahasználás, újrahasz-
nosítás, szelektív hulladékgyűjtés rejtel-
meibe nyertünk betekintést.

Hulladékgazdálkodási verseny
A Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei 

Hulladékgazdálkodási Társulás versenyt 
hirdetett iskolás tanulók részére. Isko-
lánkat 3 tanuló képviselte: Barkóczi Bence 
Imre, Dévényi Tamás és Zsenyei Roland. 
Mindhárman a 2008/2009-es tanévben 

az 5.a osztály tanulói. A kreatív gondol-
kodást és a sok hasznos ötletet igénylő 
feladatsorokat nagyon eredményesen 
oldották meg. A felsősök mezőnyében a 
rangos 4. helyet szerezték meg. Gratulá-
lunk sikeres tanulóinknak!
bolyai Matematika Csapatverseny 
megyei fordulójának eredményei
5. évfolyam: Baksa Zoltán, Dobos Máté, 
Gaál Anna, Kovács Panna - IV. hely. Fel-
készítő tanár: Csapó Lászlóné
7. évfolyam:
- Halász István, Korponai Dániel, Matyi 

Dávid, Szűcs Dániel - IV. hely. Felkészí-
tő tanár: Szemjánné Jászay Gabriella
- Barabás Alex, Dobos Gábor, Fekete Zsolt, 
Kovács Bence - VI. hely. Felkészítő tanár: 
Szemjánné Jászay Gabriella
8. évfolyam: Fábián Mariann, Hódos 
Eliz, Maklári Judit, Szabó Lóránt - IV. 
hely. Felkészítő tanár: Csapó Lászlóné
Krúdy gyula gimnázium jubileumi 
matematika versenyén elért ered-
méyek
Szabó Lóránt 8. osztály, II. hely, Maklári 
Judit 8. osztály, XI. hely. Felkészítő taná-
ruk: Csapó Lászlóné
„Színházi élet” a váriban
Az iskola megalakulása óta komolyan 
gondolja és szervezi a gyermekszínját-
szást. Az ifjú tehetségeknek immár sa-
ját „színháza” is van: az iskola felújított 
ebédlőjében felállított mobilszínpad, 
amit jelenleg mind a négy iskolai cso-
port használ. A „Víg várisok” egy dra-
maturgiai kísérlet során a Ludas Matyi 
című örökérvényű művet dolgozzák 
fel. Már decemberben bemutatkoznak 
a „Sulikomédiások” és a „Gézengúzok” 
is. Mindkét csoport a mikulás köszön-
tésére készített színpadi produkciót. A 
Csöpi Színház is nagyon izgalmasnak 
ígérkező produkcióval készül: William 
Golding világhírű regényének színpadi 
adaptációját készítették el: a decemberi 
bemutatón a Legyek ura című egy részes 
drámát láthatták az érdeklődők.

Egy pillanat - Néhány gondolat
Időpont: 2008.november 8. 16.00
Helyszín: Várszínház és Művészetek 
Háza - folyosó

A Kiálts a szeretetért című musi-
cal-opera előadásának II. felvonása 
tart. A fináléhoz igyekszem a taka-
rásban.

Jobbra nézek, és látom, hogy a 
huszonöt fős, 1. és 2. osztályosok-
ból álló gyermek tánckar szülői 
kísérettel már készülődik. Koszo-
san, rongyosan, ahogy a darabbéli 
szerepük megkívánja. Jókedvűek 
és vidámak, mint mindig, amikor 
színpadra indulnak. Tehetségesek 
és lelkesek, rendelkeznek minden 
bájjal, amit a gyermeki személyi-
ség magában hordoz. Eszembe jut, 
hogy szüleik szabadságot vettek ki 
azért, hogy tegnap és ma és holnap 
is velük legyenek ebben a soha vis-
sza nem térő pillanatban. Csakúgy, 
mint nyáron, a premier előtti hét-
en. Rohanó, pénz után kapaszkodó 
hétköznapjainkban megálltak egy 
kis időre. Jól tudják, ez egyfajta 
befektetés! A színház, a közösségbe 
tartozás és a szülővel töltött csodás 

élmények meghatározzák felnőtt-
kori énjüket. Ki hol tud, segít! Az 
én gyermekemet orvoshoz viszik, 
fáj a füle. Valaki a 200. szendvicset 
vajazza, valaki egy tálca sütemén-
nyel tart az öltözők felé és megint 
valaki a felnőtt színészeknek segít 
öltözni a kulisszák mögött immár 
8. alkalommal. És éneklik, dúdol-
ják a csodás dallamokat. Tegnap 
azon viccelődtünk, hogy csinálhat-
nánk egy olyan előadást, amelyben 
a szülők játszanák gyerekeik szere-
pét! Érdekes lenne!

20 éves táncpedagógusi pálya-
futásom alatt sokféle gyerekkel és 
szülővel találkoztam. De soha olyan 
lelkiismeretes, összetartó és segítő-
kész közösséggel nem, amilyen ez 
a mostani. Függetlenül attól, hogy 
a gyermek Váris, vagy Somogyis, 
vagy Refis!

Kedves „névtelen” szülők! Gyer-
mekeitek nevében köszönjük nek-
tek, és reméljük, hogy lesz még al-
kalom a közös munka utáni siker 
learatására!

Gönczné Gyarmati Krisztina
szülő, pedagógus, koreográfus

PÉLDAMUTATó SZÜLŐI ÖSSZEFogáS

HÍRöZön A VÁRiBÓl
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Mint minden évben az idén is, 
november 25-én meghívtuk az első 
osztályokba az óvónőket, hogy nyo-
mon követhessék volt óvodásaik fej-
lődését s meggyőződhessenek arról, 
hogy az iskolai környezetben ho-
gyan állják meg helyüket.

Magyar nyelv és irodalom órát 
tartott az 1. b osztályban Dócs Ma-
riann, matematika órát az 1. a osz-
tályban Ficsóriné Koleszár Szilvia.

Az óvodából iskolába lépés 
igen jelentős mérföldkő a gyerek 
életében. A feladatunk, hogy ezt az 
átmenetet megkönnyítsük. Játékos, 
vidám gyakorlatokkal vezetjük át 
őket a munka világába, ügyelve arra, 
hogy eközben kielégítsük természe-
tes kíváncsiságukat, tudásvágyukat.

Már az iskolába lépés előtt tájé-
kozódunk teherbíró képességükről, 
az elért eredményeikről, esetleges 
problémájukról.

Közös célunk, hogy a gyere-
kek iskolaéretten kerüljenek be az 
általános iskola első osztályába. 
Ügyelnünk kell arra, hogy az óvoda 
viszonylagos kötetlensége után az is-
kolai kötöttségek ne vegyék túlzot-
tan igénybe a gyerekek idegrendsze-
rét. Ezért megteremtjük számukra 
a sikerélményhez jutás lehetőségét, 
a pozitív motiváció eszközeivel in-
dítjuk el őket azon az úton, mely a 
tudás megszerzéséig vezet.

A bemutató órákat a szokásos jó 
hangulatú megbeszélés, tapasztalat-
csere követte, amelyen az óvodák 
és iskolánk közötti együttműködési 
szerződések megújítására is sor ke-
rült.

Következő közös programunk 
december 18-án 10-től a karácsonyi 
ünnepség, melyre szeretettel várjuk 
a nagycsoportos gyerekeket. 

Az első hó minden évben nagy 
öröm a gyerekeknek. Ilyenkor 

az ünnepi készülődés is kezdetét 
veszi.

Az idén hintón is érkezett Miku-
lás az iskolánkba. A gyerekek bol-
dogan verssel, dallal köszöntötték, 
kézen fogva vezették fel a terembe, 
hogy megpihenhessen közöttük 
A Mikulás pedig, a „mindentudó 
aranykönyvből” olvasta fel a gyere-
kek nevét és jó viselkedésre, szorgal-
mas tanulásra bíztatta őket. Óriás 
puttonyából minden csemetének 
jutott számtalan finomság.

Iskolánkban minden alsó tago-
zatos osztálynak van egy felső tago-
zatos patronáló, „testvérosztálya”. 
Ezzel segítjük a kis alsósokat, hogy 
biztonságban érezzék magukat az is-
kolai közösségben. Hosszú évek óta 
már, jó hangulatú klubprogram ke-
retében, kedves műsorral, saját ke-
zűleg készített ajándékokkal kedves-
kednek egymásnak kicsik és nagyok. 
Egyhamar előkerülnek a hangszerek 
is, és szép dallamok csendülnek fel.

A régi hagyományt ápolva érke-
zik a Mikulás a krampuszaival az 
alsósokhoz, ezzel varázsolva ünnepi 
hangulatot a közös percekbe.

Ugyanilyen meghitten és csalá-
diasan ünnepeljük a karácsonyt de-
cember 19-én, ahol a műsort a 3.a 
osztály adja.

Nagy sikerrel szerepeltek első 
osztályosaink a „Hol lakik a Miku-

lás?” című rajzpályázaton, melyet a 
Gyermekjóléti Szolgálat hirdetett 
meg. A zsűri szerint a Somogyi Re-
zső Általános Iskola 1.a osztályából 
érkezett pályamunkák színvonala és 
mennyisége minden eddigi év „ter-
mését” felülmúlta, ezért különdíjak 
odaítélésére is sor került.
l. a osztály:

I. Balogh Dóra
II. Belinszky Blanka
III. Jurás Dorka

Különdíj: Paál Boglárka, Szabolcsi 
Anett, Szoták Dominika
Felkészítő nevelő: Gyüréné Gyarmati 
Viola
1. b osztály:

I. Székely Gréta
II. Nádra Dóra
III. Ónodi Barbara

Felkészítő nevelő: Dócs Mariann
A tehetséges, ügyes kezű gye-

rekek, december 5-én a díjkiosz-
táson örülhettek a sok szép aján-
déknak. 

A VÁRDAY IST-
VÁN TAGINTÉZ-
MÉNY 2008. 
június 6-tól az 

Oktatási és Művelődési Minisztéri-
um, valamint a Környezetvédelmi és 
Vízügyi Minisztérium által viselheti 
az ÖKOISKOLA címet és logót.
Az ÖKO-iskolai program nevelési 
elvet jelent, melyért a Várdayba járó 
diákok és pedagógusok már évek óta 
sokat tettek.

Ügyelünk a tisztaságra, iskolánk 
egészséges, esztétikus és kulturált 
megjelenésére. Óvjuk környezetün-
ket, és nemcsak az iskolát körülvevő 
természetet, hanem városunk védel-
méért is sokat teszünk. A várdaysok 
azok, akik rendszeresen ápolják a vá-
rosi tanösvényt.és minden év június 
elején városi egészségmegőrző napot 
tart.
A tanulás, tanítás mellett kiemelke-
dő ifjúsági programjaink vannak.

Szeptemberben avattuk az elsősöket 
várdaysokká, az ötödikeseket felsős 
várdayssá. 
A GÓLYA ÉS GILICE AVATÓ 
programot iskolai sportverseny 
(amelyen minden diák részt vett), 
sárkánykészítő, - eregető verseny, 
majd Suli-buli zárta. 
Októberben nagyszabású papírhul-
ladék gyűjtő verseny volt nálunk. A  
diákönkormányzat támogatásával 
4 osztály vehet részt kiránduláson. 
Győzött a felső tagozatban a 6.a., 
7.a., alsó tagozatban 4.b., 3.a.
Novemberben, az őszi szünet után 
HALLOWEEN-PARTY kavalkád 
volt a Várdayban. Egész héten ver-
senyfeladatokat oldottak meg a gye-
rekek. Pénteken a diákok, szülők, 
pedagógusok, hozzátartozók a tök-
faragó verseny után felidézték a régi 
magyar pogányszertartást: felvonul-
tak lámpásokkal díszített tökökkel, 
jelmezekben városunk utcáin. 
Másnap TÖKMAG-NAP volt a su-
liban nagycsoportos óvodásokat és 
szüleiket láttak vendégül az iskola 
pedagógusai és tanulói. A hangu-
latos foglalkozások és a kellemes 
ebéd után egy kicsit már iskolásnak 
érezve magukat vidáman távoztak a 
nagycsoportos óvodások.
A gyermek programok mellett az 
iskola dolgozói néha gondolnak ön-
magukra is. 
A Várdayban a felnőttek között is 

nagyon jó a csapatszellem. Mindan-
nyian részt vettünk egy közalkalma-
zotti kiránduláson, Miskolcon. Az 
élményekben gazdag délutánt szín-
házi előadás megtekintése követte: 
A muzsika hangja című musical 
premierjét tekinthettük meg.
November 22-én került megren-
dezésre hagyományfolytató felnőtt 
BATYUS BÁLunk.
Köszönetet mondunk az anyagi tá-
mogatásért minden „Várday-s” szü-
lőnek és az iskolát pártolóknak.
November 26-án a 7. és 8. évfolya-
mosaink a DADA program (Do-
hányzás, Alkohol, Drog, AIDS) 
keretében rendhagyó osztályfőnöki 
órákon vettek részt. A káros szenve-
délyek elleni küzdelem első előadása 
volt ezen a napon a Várday-ban.
November 28-án „ÉLJ EGÉSZSÉ-
GESEN!” címmel játékos, egészség-
nevelési vetélkedőt szerveztünk vá-
rosunk nagycsoportos óvodásainak 
és saját diákjainknak.
Itt az Advent és a Mikulás Napja. A 

várdays diákok rajzokkal, versekkel, 
mesékkel és ünnepi műsorral készü-
lődtek a Mikulás köszöntésére.
December 10-én a Nemzeti Tan-
könyvkiadó által szervezett tovább-
képzésen kolléganőnk Szegediné 
Godek Margit bemutató órát tart 
az érdeklődő pedagógusoknak. Az 
5. évfolyamon bevezetésre váró „Be-
széd és írás” című tankönyv kipró-
bálása köszönhető kolléganőnknek. 
Az eddigi elért eredményeket mu-
tatja be.
Advent idején diákjaink lelkesen ké-
szülődnek és osztályonként külön-
böző versenyfeladatokat teljesíte-
nek, hogy a szeretet ünnepére békés 
lélekkel, egymás elfogadásával állják 
körül az iskola karácsonyfáját szü-
lőkkel, pedagógusokkal együtt.
Minden olvasónak áldott, békés ka-
rácsonyt és boldog új esztendőt kí-
ván a Várday István Tagintézmény!
A diákok és a tantestület nevében:

Bartusné Havas Zsuzsanna
tagintézmény-vezető

TÉLI HÍRMoNDó A SoMogyIbóL

HÍREK A VÁRDAYBÓl
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2008-ban ismét utjára indították a Di-
ósgyőri Mikulásvonatot. December1-én, 
egy verőfényes téli napon, csodás élmény-
ben volt részünk. A Sérült Gyermekekért 
Alapítvány anyagi hozzájárulásának kö-
szönhetően a Városi Bölcsőde és Reha-
bilitációs Napközi Otthon gondozottjai, 
hozzátartozói és az intézmény dolgozói, 
immáron második alkalommal utazhat-
tak el a Lillafüredi „Mesebirodalomba”. 
A Mikulásvonat nem egy hétköznapi uta-
zást jelentett a kisvasúton, hanem egy fe-
lejthetetlen élményt a Mikulás meseszép, 
varázslatos világába. A kívül-belül feldí-
szített, kivilágított vonaton krampuszok 
fogadták a látogatókat, akik az utazás so-
rán játékos formában Mikulás-versekkel, 
dalokkal készítették fel őket a lillafüredi 
feladatokra.
A „Mesebirodalom” kapujánál maga a 
Mikulás várta a gyerekeket, majd további 
jelmezbe öltözött szereplők bekapcsoló-

dásával Csukás István „Süsü a sárkány” 
című zenés mesejátékának lehettünk 
részesei. Az egyfejű jóságos Süsü szelíd-
ségével hamar belopta magát szívünkbe. 
Személyében egy olyan élőlényt ismer-
hettek meg a sérült fiataljaink, aki nem 
félelmet ébreszt bennük, hanem vaj szívé-
vel és kétbalkezességével elbűvöli mind a 
kicsiket, mind pedig a nagyokat. Játékos 
feladatok során segíthettünk a mesehős-
nek összegyűjteni kedvenc eledelét a vad-
körtét és lepkéket keresgetve a fa tövében, 
vidáman dúdoltuk az egyfejű barátunk 
kedvenc versikéjét: „Ó, ha rózsabimbó 
lehetnék…”.
Még mielőtt búcsút vettünk volna a mese-
játék szereplőitől, megérkeztek a rénszar-
vasok a zenélő kincses ládával. A ládából 
minden gyermek megkapta a várva várt 
Mikulástól a csomagot, majd a krampu-
szokkal együtt visszautaztunk Miskolc-
ra, majd vendégül láttuk a gyerekeket a 
McDonald’s-ban.
A program elsősorban kellemes kikapcso-
lódást és felejthetetlen élményt jelentett 
kicsiknek és nagyoknak egyaránt. 
Ezúton is szeretnénk megköszönni az in-
tézményünk vezetőjének, Kállai Árpád-
nénak a szervező munkáját a gyerekek és 
a szülők nevében is. 

Balogh Valéria pedagógus 
és kollégái

2008. december 9-én a kisvárdai 
székhelyű Polgári Védelmi Társulás 
megtartotta éves közgyűlését.

A gyűlésen a társulást alapító te-
lepülések polgármesterein, illetve 
képviselőin kívül részt vett  a Sza-
bolcs-Szatmár-Bereg Megyei Ka-
tasztrófavédelmi Igazgatóság Igaz-
gatója, Pernyák Sándor tű. ezredes, 
a Sz-Sz-B. Megyei Polgári Védelmi 
Szövetség elnökségi tagja, Istenes 
Sándor ny. pv. dandártábornok, 
a Magyar Vöröskereszt Kisvárdai 
Szervezet Vezetője, Zolcsákné Józsi 
Erzsébet, a Kisvárdai Rendőrkapi-
tányság nevében Sipos József r. al-
ezredes, a kisvárdai HÖT részéről 

Papp Zoltán tű. őrnagy, valamint 
a kisvárdai Polgárőrség parancsno-
ka, Albi József úr.

Zsiros Imre pv. alezredes beszá-
molt a Polgári Védelmi Kiren-
deltség 2008. évi tevékenységéről. 
Elszámolt a társulás  2008. évi 
költségével, valamint előterjesztet-
te a 2009. évi költségvetést.

A társulás résztvevői egyhangúlag 
megszavazták a kirendeltség-veze-
tő úr által előterjesztetteket. Meg-
köszönték a társulás érdekében 
végzett éves munkáját, biztosítot-
ták a további együttműködésükről 
és munkájához további sikereket 
kívántak.

A Nexus Holding Kft. és a FIKISZ! 
(Fiatalok Kisvárdáért Szervezete) kez-
deményezésében összefogtak a kisvárdai 
vállalkozók és lakosok, hogy a Könyvtár 
előtti fenyőfákat 2008. karácsonyára 
ünnepi fényekkel díszítsék fel. Szeret-
nénk Kisvárda polgárainak és a hozzánk 
érkezőknek egy kis örömet okozni, hogy 
karácsonyi bevásárlásuk délutánján és 
decemberi havas estéken gyönyörköd-
hessenek a kivilágított fenyőfákban. 

Köszönjük azoknak a magánszemé-
lyeknek és vállalkozóknak, akik támo-
gattak bennünket. Ezek a fények mind-
annyiunk ajándékai Kisvárdának, saját 
magunknak.
Boldog, Békés Karácsonyi Ünnepeket 
Kívánunk mindenkinek!

Kelemen Attila   és  Lippai Hunor
Nexus ügyvezető     FIKISZ! elnök

Akik támogattak: Nexus Holding Kft., 
Dévényi János Városüzemeltetési részlegve-

zető, Fő támogató: Kisvárdai Rotary Klub, 
Lippai Hunor - Fikisz, Simák Györgyné  
- Zeiss Optika, Horváthné Sipos Ágnes, 
Horváth Imre, Sarkifény, Electric-Vill 
2000 Kft., Galgóci Zsolt, Dudás Ferenc, 
Bodnár Méh Kft., Lábiscsák János, Na-
racom Kft. Ragyák Csaba, Bacsó István, 
Matus Attila, Bányász Imre, Csontó Péter, 
Sipos István - Gránitkert, Ignéci Attila - 
Unicar, Babják András - Babják Autóház 
Volkswagen 
Márkakeres-
kedés, Kecs-
kés Sándorné 
- Várda Mo-
zaik, Halász 
Gábor - Ko-
rona Autós 
Bolt, Kiss 
Lászlóné - 
Junior ABC.

„Érezzék egy kézfogásból rólad,
Hogy jót akarsz és te is tiszta, jó vagy
S tekintetük elhitesse véled
Szép dolgokért élsz és érdemes élned.”

/Váci Mihály/

Mint klienseink előtt már ismert, 
a Városi Bölcsőde és Rehabilitációs 
Napközi Otthon Fogyatékosok Tá-
mogató Szolgálata 2009. január 1-
től  m e g s z ű n i k.

A szolgálat vezetőjeként és mun-
katársaiként igyekeztünk minden-
kor a szakma szabályait maximáli-
san figyelembe véve végezni segítő 
tevékenységünket. Hivatástudattal, 
empátiával, megértéssel, tapintattal, 
türelemmel, tiszteletadással értük 
el, hogy a közel 80 fogyatékkal élő, 
idős, vagy fiatal beteg ember  biza-
lommal fordult hozzánk, amikor se-
gítségre szorult.

„S mi lesz velünk?” – kérdez-
ték szinte valamennyien, amikor a 
megszűnésről készült értesítést sze-
mélyesen átvették tőlünk. Akkor 
reményünket fejeztük ki és most 

is bízunk abban, hogy megtalálják 
2009. január 1-je után is azokat a 
szakembereket, akik hozzánk ha-
sonlóan, esetleg még jobb színvona-
lon segíthetnek Önöknek szállítási, 
egészségügyi és egyéb szociális prob-
lémáik megoldásában.

Megköszönjük klienseink házior-
vosainak és munkatársainak, a kór-
ház orvosainak, nővéreinek, a labo-
ratórium és más egységek, valamint 
az Önkormányzat és a Kistérségi 
Szociális Szolgálat munkatársainak 
is, hogy megértéssel, együttérzéssel 
fogadtak, segítettek minket, ami-
kor klienseink érdekében jártunk el. 
Köszönjük klienseink bizalmát, ra-
gaszkodását, szeretetét, jóságát. Kö-
szönjük, hogy kifejezésre juttatták 
aggódásaikat a megszűnő szolgálat 
munkatársainak jövőjét, egziszten-
ciáját illetően is.

Minden kedves velünk kapcso-
latban álló embernek jó egészséget, 
áldott, békés karácsonyi ünnepeket 
kívánunk:

Kállai Árpádné, Gilányi Gyöngyi
Dionné Dócs Mária, Németi Csaba,

Boda Imre

KösZönJüK A BiZAlMAt!

Névadónk, Teichmann Vilmos 110 
éve született a csehországi Usti mad 
Labenben. A nyírségi táj jellegzetes 
növényeinek nemesítésével foglalko-
zott. Kutató munkájának eredményeit 
a “kisvárdai” jelző teszi számunkra még 
szebbé és tartalmasabbá. Növényneme-
sítési tevékenységét a burgonya mellett 
más növényfajokra is kiterjesztette. A 
rozs, csillagfürt, szöszösbükköny, lucer-
na és napraforgó termesztési tapasztala-
tait adta tovább az utókornak. Azok a 
tudós magatartási formák, mint a kitar-
tás, szívósság, türelem, lemondás a ma 
pedagógusának is jelszava lehet. A ku-
tatói, emberi mentalitása erőt adhat a 
ma oktató-nevelő munkát vállalóknak, 
erkölcsi biztatást, hogy a szegény Nyír-
ség szinonimájára a nehéz körülmények 
között történő oktatás-nevelés felvirá-
goztatásán fáradozzunk.

Tanulóink példát meríthetnek a Kis-
várdához történő ragaszkodásból, kötő-
désből, hazaszeretetre, természetszere-
tetre kapnak gyakorlati leckét a tudós 
magatartásából.

Névadónk születésének évfordulója 
alkalmából, mely október 29-én volt, 
intézményi szinten megemlékeztünk, 
illetve az iskola vezetősége meghir-
dette az immár hagyományos bioló-
gia versenyt 15. alkalommal az 5-8. 
évfolyamos korosztály részére. 3 éve 
bevontuk a 3-4. osztályos gyerekeket 
is, ők a környezetismereti versenyen 
mérhetik össze tudásukat játékos for-
mában, izgalmas feladatokkal. Mind-
két vetélkedő 3 fordulós. A 2 levele-
zős feladatlap eredménye alapján kap 
meghívást a legjobban teljesítő 10 
csapat. 

A versenyről bővebb információt a 
45/415-243-as telefonszámon a mun-
kaközösség-vezetőktől kaphatnak. Ne-
vezéseket még elfogadunk levélben vagy 
a tvilmos@freemail.hu e-mail címen. 

Novemberben a diákönkormányzat 
ismét “KI MUT TUD?”-ot szervezett. 
A teichmannos diákok megmutatták 
a pedagógusoknak, szülőknek, nagy-
szülőknek, hogy a tanuláson kívül mi 
mindenben tudósok. Vendégeink vol-
tak a Tordai úti Óvoda nagycsoporto-
sai, a pöttömöknek leginkább a cso-
portos táncos bemutatók tetszettek. A 
műsorszámok között szerepelt vers- és 
mesemondás, hangszeres zene, ének, 
twirling bemutató, talajtorna és tánc. 
Szülők és pedagógusok közösen vol-
tunk és vagyunk büszkék tanítványa-
ink sokoldalúságára, a gyerekek mindig 
tartogatnak számunkra újabb és újabb 
meglepetéseket. Minden szereplő hoz-
zájárult ahhoz, hogy pár feledhetetlen 
órát szerezzen a nézőközönségnek.

2008. december 5-én a Teichmann-
ban járt a Mikulás, a napot pedig az is-
kola tanulóinak szervezett diszkó zárta. 

A 2008-as év utolsó tanítási napján, 
december 20-án (szombaton) 11 órá-
tól karácsonyi ünnepségre hívjuk és 
várjuk a nagycsoportos óvodásokat és 
szüleiket.

Czap Jolán igazgató

A Polgári Védelmi Társulás éves közgyűlése

tEiCHMAnn HÍREK

MiKUlÁsBiRODAlOMBAn JÁRtUnK

Új fények Kisvárda Karácsonyfáján
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Önkormányzati hírek

Október 6-10-ig került megren-
dezésre óvodánkban a már hagyo-
mányként működő, őszi kavalkád 
nevet viselő programsorozat.

Az eseményeket lelkes készülő-
dés előzte meg, mind a gyermekek, 
mind a szülők és minden óvodai 
dolgozó részéről. A hét folyamán 
az ősz témakörét feldolgozva sze-
rezhettek gyermekeink sokoldalú is-
mereteket, tapasztalatokat. Naponta 
újabb játékok, tevékenységek során, 
felejthetetlen élményekkel gazda-
godhattak.

Minden csoportban barkácsoltak 
a gyerekek, - volt ahol a szülők is 
– őszi termésekből különböző fi-
gurákat, tárgyakat. Az elkészült al-
kotásokból, kiállítást rendeztünk, 
mely nagy sikernek örvendett a hoz-
zánk látogató vendégek körében. 
Az egészséges életmódra nevelés ke-
retében sokat sétáltak, kirándultak a 
gyerekek.

A nagyobbak részt vehettek egy-
egy őszi termés betakarításának vagy 
gyümölcs szüretelésének munkála-
taiban. A betakarított zöldségekből, 
a leszüretelt gyümölcsökből külön-
böző finomságok készültek, amit a 
gyermekek örömmel, jó étvággyal 
fogyasztottak.

Kóstolhattunk: töklapcsánkát - 
szabadban kevés olajon sütve, töl-
tött almát, almával töltött palacsin-
tát, zöldség- és gyümölcssalátát.

Óvodánkban minden csoport 
igyekezett úgy megszervezni tevé-
kenységeit, hogy azok a gyermekek 
testi, lelki egészségét egyaránt fejles-
szék.

A mesék, a zene, a torna, a rela-
xáció, a só-szobai foglalkozások, 
a mozgásos játékok, a különböző 
egészséges ételek elkészítése a gyer-
mekek számára nagy élményt jelen-
tettek.

A kavalkád keretében sor került 
egy „szakmai nap” megrendezésére, 
ahol a város óvodáiból ellátogató 
kolleganők nyerhettek betekintést 
óvodánk mindennapi életébe. Ezú-
ton is köszönjük részvételüket, re-
méljük élményekben gazdagon zár-
ták ezt a napot.

A zárónap, péntek délután „fer-
geteges Romwalter-duó koncerten” 
vehettek részt a gyermekek és a szü-
lők.

2008. szeptemberében új, UNIÓS 
szabványnak megfelelő udvari játé-
kokkal vártuk a hozzánk beiratkozó 
gyerekeket. A tervek nagylelkű támo-
gatók segítségével valósultak meg.

Segítségüket ezúton hálásan kö-
szönjük, hiszen ezzel hozzájárultak 
a gyermekeink testi-, lelki fejlődésé-
hez, környezetünk szebbé tételéhez.
Támogatók: Kiss Attila vállalkozó, 
Interspan KFT., Bacsó István vál-
lalkozó, Perdiák János vállalkozó, 
Felső-Tisza Vidéki Vízügyi Igazga-
tóság, Kisvárdai Szolgáltató Szerve-
zet, Szülők

A II. Rákóczi Ferenc Szakközép- és 
Szakiskola humán munkaközössége 
12. alkalommal rendezte meg 2008. 
november 12-én a Sohajda Sán-
dornéról (Erzsikéről) megemlékező 
Erzsébet-napi szavalóversenyt. A 
zsűri elnöke Marczinkó István nyu-
galmazott igazgatóhe-
lyettes volt.
Az idei versenyen 38 
tanuló vett részt. A 
helyezettek:
Szakközépiskolások:
1. Király Zita 12.M 
(felkészítő tanár: Urr 
Ildikó)
Szűcs Noémi 12.I (felkészítő tanár: 
Dr. Pilcsák Gáborné)
2. Dudics Anett 10.I (felkészítő ta-

nár: Dr. Pilcsák Gáborné)
3. Kovács Anett 11.M (felkészítő ta-
nár: Őszné Ignácz Éva)
Szakiskolások:
1. Horváth Melinda 11.D
2. Patikás Tímea 10.D
3. Batári Katalin 10.D

Csíki Nikolett 10.D 
(mindegyik tanuló 
felkészítő tanára: Vi-
zer Zoltán)
Különdíj:
Rózsa Katalin 11.D 
(felkészítő tanár: Dr. 
Pilcsák Katalin)
A tanulók értékes 

könyvjutalomban részesültek. Az 
első helyezettek megyei szavalóver-
senyen képviselik az iskolát.

A Kisvárdai Városi Könyvtár és az 
Első Kisvárdai Képzőművészeti Mű-
hely szervezésében 2008. november 
26-án  nyílt meg Csorba István Ka-
dosa Gúzsba kötött álmok című ka-
maratárlata a Városi Könyvtárban.

A kiállítást Nick Ferenc, a Magyar 
Kultúra Lovagrendjének nagymes-
tere nyitotta meg, majd egy könyvet 
ajándékozott a 65 éves alkotónak.

A megnyitó szavak után a Kis-
várdai Református Ifjúság nevében 
Százvai László ifjúsági lelkész kö-
szöntötte a művészt, majd a Refor-
mátus Ifjúság két tagja, Szabó Lilla 
és Dancs János énekelt.

A tárlat 2009. január 6-ig látható, 
ezt követően januárban Nyíregyhá-
zán, februárban Budapesten, már-
ciusban pedig Nagyváradon kerül 
bemutatásra az életművet áttekintő 
anyag.

Hagyományos Mikulásnapi jó-
tékonysági bált tartott a kisvárdai 
Móricz Zsigmond úti tagóvoda.

A rendezvény szervezését lebo-
nyolítását ismét a szülők és az óvoda 
dolgozói segítették.

19 órától fergeteges hangulatban 
szórakoztak a résztvevők reggelig.

Ehhez a zenét, Szilvási László az 
ízletes vacsorát, Zámbó József vál-
lalkozó biztosította.

A számtalan tombolatárgyakat és fel-
ajánlást a következőknek köszönjük:

Bacsó István vállalkozó, Ivánkó 
Ferenc festő vállalkozó, Renomé Ar-
zenál Kft., Jármi Tivadar, Gyöngy 

Gyermekruházat, Manó Tanya Ját-
szóház, Lili Butik, Majóczki József-
né, Rétköz-Ablak Kft., Delikatesz 
Csemege, Antal Bt., Tóth Könyv-
kereskedés, Novum Könyvkereske-
dés, Rinkó László, Szatmári Kft., 
Balzsam Patika, Fagyöngy Patika, 
Várda Linzer, Junior ABC, Harsányi 
Bea, Kocsis Csemege, Trans Vidia 
Kft., Photo Hall, Renomé Sprint, 
Szikora és Társa Bt., Leca Betti, Lila 
Csemege, Caroflex Kft., Botond 
Sportklub, Golden Gate Sstúdió, 
Simon József képviselő úr.

Mindezt köszönik az óvoda dol-
gozói és a gyerekek. A bevételt az 
udvari játékok és játékeszközök bő-
vítésére fogjuk fordítani. A bál részt-
vevői úgy döntöttek, hogy 2009. 
december 5-én a Katasztrófavédel-
mi kirendeltség nagytermében újra 
eltöltenek egy jó hangulatú éjszakát, 
egy újabb nemes cél megvalósítása 
érdekében.

Köszönettel az óvoda dolgozói

A DADA szó jelentése: Dohány-
zás, Alkohol, Drog, AIDS. Ezek azok 
a dolgok, amelyekre mi is kíváncsiak 
vagyunk, ugyanakkor veszélyesek is 
számukra.

Jámbrik Richárd, a rendőrség 
munkatársa tartott érdekes előadást 
a Várday Tagintézmény 7-8. osztá-
lyos tanulóinak.

Érzékletes és megrázó példákat 
hozott, milyen hatást fejtenek ki a 
fenti káros szenvedélyek, hogyan te-
hetik tönkre életünket.

Érdekes és hasz-
nos volt a DADA 
program első elő-
adása. Kíváncsian 
várjuk a folytatást 
a programsorozat 
szervezőjétől, Pus-
kásné Fekete Ma-
riann tanárnőtől, 
iskolánk gyermek- és ifjúságvédelmi 
felelősétől.

A 7. és 8. évfolyamos diákok ne-
vében:

Balogh Rebeka
7.a. osztályos tanuló

ERZSÉbET NAPI SZAVALóVERSENyŐszi kavalkád a Csillag-közi Központi óvodában

JÓtéKOnYsÁGi BÁl A MÓRiCZ Úti OViBAn

A kézilabdások is támogatták a bált

DADA ELŐADáS A VáRDAybAN

HATVANÖT ÉV áLMAI KÉPEKbEN

A Fiatalok Kisvárdáért Szervezete adomány-
gyűjtést szervezett a Bölcsőde és Rehabilitációs 
Napközi Otthon lakói részére. Az így össze-
gyűjtött „ajándékot” Lippai Hunor a Fikisz! el-
nöke adta át Kállai Árpádnénak, az intézmény 
vezetőjének.

A Fikisz! Karácsonyi Aján-
déka a Sérült gyerekeknek
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A N Y A K Ö N Y V I  H Í R E K
Újszülöttek szüleik születés ideje

Mátrahegyi Hanna Szajcz Beáta és Mátrahegyi Sándor 2008. november 5.
gyüre István Barati Szilvia és Gyüre Ferenc 2008. november 9.
göncz Réka Vincze Gyöngyi és Göncz József 2008. november 14.
Pályka Lotti Szabina Balogh Angéla Edit és Pályka Szabolcs 2008. november 15.
Papik Dalma Leskovics Judit és Papik György 2008. november 18.
barkó Anna Zatureczki Erzsébet Edina és Barkó János 2008. november 28.

Mindannyiuknak gratulálunk!

Anyakönyvi és egyéb hírek

A „Kisvárdai Református Templom 
Orgonájáért Alapítvány” kuratóriu-
ma köszönetét fejezi ki mindazok-
nak, akik 2007. évi személyi jöve-
delemadójuk 1%-át az alapítvány 
támogatására ajánlották fel.
A támogatás összege 103.162,-Ft, 
melyet az orgona karbantartására 
fordítunk.
Támogatásukat a jövőben is köszö-
nettel vesszük. Alapítványunk adó-
száma: 18799073-1-15

A kuratórium elnöke

A „Kisvárdai Református Általános 
Iskoláért Alapítvány” kuratóriuma 
megköszöni mindazok adományát, 
akik 2007. évi adójuk 1%-ával tá-
mogatták az alapítvány munkáját.
A befolyt 774.171,-Ft-ot az alapító 
okiratban foglaltak szerint kívánjuk 
felhasználni. Támogatásukat meg-
köszönve továbbra is várjuk segítsé-
güket.

Alapítványunk adószáma:
18797837-1-15

A kuratórium elnöke

Köszönet az adó 1 %-ért
A Vári Emil Társulási Általános Is-
kola „Művelt Tanulóifjúságért” Ala-
pítványa ezúton köszöni a szülőknek 
és mindazoknak, akik a személyi jö-
vedelemadójuk 1%-ának felajánlá-
sával segítették az alapítvány, illetve 
a székhelyintézmény működését. A 
számlára befolyt összeget, 647.895 
Ft-ot tanulóink támogatására, ju-
talmazására használjuk föl. Várjuk 
további támogatásukat. 

Számlaszámunk:
11744034-20019608

Köszönettel:
Az alapítvány kuratóriuma

A „Csillag Gyermekeiért Alapítvány” 
köszönetét fejezi ki mindazoknak, 
akik 2007. évi személyi jövedelem-
adójuk 1%-ának felajánlásával tá-
mogatták a szervezet működését.
A 250.588,-Ft-ot, a kuratórium ké-
pességfejlesztő játékok vásárlására, 
gyermeki tevékenységek feltétel-
rendszerének bővítésére használta 
fel.

Az alapítvány kuratóriuma

A MISTRAL IFJÚSÁGI SPORT EGYESÜLET,
A CSÍKSZEREDAI SZAKSZERVEZETI

MŰVELŐDÉSI HÁZ, 
és a KISVÁRDAI IDEGENFORGALMI és SZABADIDŐ 

CENTRUM

JÓTÉKONY ADVENTI RENDEZVÉNYt szervez
a Városi Tornacsarnokban Kisvárdán

2008. DECEMBER 19-20.

DECEMBER 19. (péntek) 9. 00 órától FENYŐFADÍSZÍTÉS
11 .00 órától „ADVENTI MŰSOR ISKOLÁSOKKAL, ISKOLÁSOK-
NAK”
Közreműködnek:
- Református Alapfokú Művészetoktatási intézmény, 
- Sérült Gyermekekért Alapítvány „Napsugár” Színjátszó Csoportja,
- Weiner Leó Alapfokú Zene-és Művészeti Iskola Népzene tanszakának 
növendékei,
- Szent László Katolikus Szakközépiskola, 
- MISE NYÍRZEM COOP Mazsorett-Twirling-Moderntánc csoportja.

DECEMBER 20. (szombat) 17 órától
KARÁCSONYI KONCERT A CSÍKSZEREDAI

ROLE EGYÜTTESSEL
„Ezúttal egy olyan előadással szeretnénk kedveskedni a nagyérdeműnek, 
amelynek lényege, hogy általa mindenkihez eljusson a karácsony igazi üzene-
te… Hisszük, hogy a szeretet ünnepén a zene által kicsit közelebb lehet hozni 
az embereket egymáshoz.” ROLE

Tombola sorsolás 18. 15 órától

„MESE A KARÁCSONYRÓL” - Táncjáték

a MISTRAL„NYÍRZEM COOP”csoportjainak előadásában
A rendezvényt a Szociális és Munkaügyi Minisztérium támogatja.

ADVENT HATáRoK NÉLKÜL 
RÉTKÖZTŐL HARgITáIg

A kisvárdai “Életet az Éveknek” Nyugdí-
jas Klub a Kisvárda újság októberi számában 
részletesen beszámolt az Idősek Világnapjá-
ról, azt megelőzően szeptemberben egy ta-
vasztól nyár végéig tartó átfogó beszámolót 
írtunk meg a klub életéről, működéséről. 
Most ott folytatnánk, ahol abbamaradtak 
híreink.

Szeptember 5-én egy kellemes napot 
töltöttünk a Várfürdőben, a szalonnasütés-
sel-fürdőzéssel egybekötött foglalkozáson. 
Szeptember 9-én a Művészetek Házában 
Jerkus Ferencné területi felelős, a környék-
beli nyugdíjas klubok vezetőivel - 12 klub-
ból - vezetőségi ülést tartott.

Szeptember 19-én a Művészetek Há-
zában a Megoldás Közhasznú Egyesület 
nyárbúcsúztatóján jelen volt klubunk is. 
Két számmal felléptünk és szórakoztattuk a 
sérült embereket.

Sajnos ismét búcsút kellett vennünk egy 
régi klubtársunktól, Kovács Lászlótól, aki 
igen aktív tagja volt klubunknak. Emlékét 
megőrizzük.

Szeptember 26-án Sátoraljaújhelyre 
voltunk hivatalosak egy teljes busszal (35 
fővel), majd 27-én a jékei klub vendégei 
voltunk, ahol szintén jól éreztük magun-
kat. Október 4-én pedig a mi klubunk 
hívta vendégül a társklubokat, amiről már 
beszámoltunk. Október 7-én az Idősek 
Világnapja megyei rendezvényén képvisel-
tettük magunkat, majd 8-án a klubfoglal-
kozás keretében Jámbor Sándor előadását 
hallgattuk meg egészségünk védelméről, az 
immunrendszerről.

Sajnos az idő “vas foga” igen működik 
klubunkban és az idős emberek sorra távoz-
nak el az élők soraiból. Búcsút vettünk régi 
alapító tagunktól, Berecz Áronnétól, szere-
tett énektanárnőnktől, aki sok szép dalra 
tanított meg minket, Szemcsák Jánosné - 
Nusi nénitől. Nyugodjanak békében!

Október 20-21-22-én a már hagyomá-
nyos,  háromnapos klubvezetői tovább-
képzésen vettek részt a megye klubvezetői,  
köztük Jerkusné is, ahol a tisztújítás-veze-
tőség választás is megtörtént a megyei veze-
tőség részéről. 

Jerkusné újabb bizalmat kapott a kö-
vetkező négy évre, mint a megye kulturá-
lis bizottság vezetője és kistérségi felelős. 
Ez idő alatt volt Szeregnyi László klubunk 
tiszteletbeli alapító tagja édesanyjának 
temetése,természetesen klubunk jelen volt 
e szomorú eseményen is és együttérzését 
fejezte ki.

Október 23-án megkoszorúztuk a városi 
ünnepségen az ‘56-os emlékművet. A te-
rületi vöröskereszttel is jó a kapcsolatunk- 
rendeztük éves tagdíjunkat és segédkeztünk 

a ruhaosztási akcióban is. November 8-án 
hivatalosak voltunk a Szabolcsveresmarti 
nyárbúcsúztató baráti találkozón, ahol két 
számmal, az orosz tánccal és cantry-tánccal 
járultunk a kulturális műsorhoz. November 
12-én dr. Kántorné Sárközi Katalin patro-
nensünk jóvoltából gyógytornán vehettünk 
részt, és még egy uszodai programban volt 
részünk november 14-én. 

November 20-án az Egészségmegőrző 
Klubbal közösen dr. Gál Zsolt belgyógyász 
előadását hallgattuk meg a Művelődési 
Központ pódiumtermében. 

November 22-én a Záhonyi Nyugdíjas 
Klub vendégei voltunk. 

November 26-án szintén egészségünk 
megőrzésével kapcsolatos előadást hallgat-
tunk Hadházi Tibortól. 

December 3-án a hagyományokhoz hí-
ven, ismét megtartottuk a mikulás ünnep-
séget klubon belül. Újra eljött, ha nem is 
Lapföldről a piros köntösbe öltöztetett Mi-
kulás, puttonyában a csoki mikulásokkal 
és jött a Krampusz is, hogy aki rossz volt 
megdorgálja. Az idős emberek, akik éppen 
olyan izgalommal várják ezeket az ünnepe-
ket, mint a gyermekek, örömmel fogadták 
a mikulásokat. A kis vendéglátást a klub 
részéről – melyhez szólt a halk zene „Mi-
kulás-mikulás öreg mikulás, jó hogy jössz, 
jó hogy jössz minden gyermek” - és idős 
egyaránt vár. Az hogy ez a családias ünnep-
ség ilyen jól sikerült köszönjük azoknak a 
klubtagoknak, akik segítettek abban, hogy 
az „idősebbeket” szépen megterített asztal 
várja, hogy még fokozódjék az ajándékozás 
öröme, az ünnepségre  a koronát a klub-
tagok részére fejenként 2 db Béres-csepp 
kiosztása tette, melyet a klubvezető köz-
benjárásával a Béres Alapítványtól kaptuk 
ajándékba. Köszönjük.

December 4-én Kecskés László természet-
gyógyász-bionenergetikus előadását hall-
gattuk szintén a másik klubbal, dr. Kántor-
né Sárközi Katalin közbenjárásával.

December 6-án Tornyospálcára baráti 
találkozóra voltunk hivatalosak. December 
7-én a Dögei Nőegylet Adventi ünnepsé-
gén voltunk jelen. Utolsó foglalkozásunk 
december 17-én Fenyő ünneppel zárul, 
melyen szintén családi körben, vendéglá-
tással mákos-diós bejglivel, szaloncukorral 
- szeretetben és békességben ünneplünk. 
Az év vége közeledtével minden kedves 
támogatónknak békés-boldog karácsonyt, 
az új évben sok sikereket és jó egészséget 
kívánunk. Ezt kívánjuk az újság szerkesz-
tőségének és olvasóinak egyaránt. Őszinte 
tisztelettel és szeretettel  a klub tagsága és 
vezetősége nevében

Jerkus Ferencné klubvezető

Az „Életet az Éveknek” Nyugdíjas Klub hírei
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Sport, egyéb hírek

„Adni öröm”

A Magyar 
Máltai Sze-
re t e t s zo lgá -
lat Kisvárdai 
C s o p o r t j a 
2008 decem-
ber 3-4-5-én 

karácsonyi élelmiszer gyűjtést szer-
vezett. Az összegyűlt élelmiszerekből 
54 családnak tudjuk a karácsonyi 
ünnepét szebbé, gazdagabbá tenni. 
Köszönetet mondunk az adakozók-
nak, a gyűjtést szervező Kerezsi Béla 
tanár úrnak, valamint a Szent László 
Egyházi Szakközépiskola önkéntes 
diákjainak, akik az adományokat 
gyűjtötték. Hálás szívvel gondolunk 
mindazokra, akik hozzájárultak 
ahhoz, hogy a gyűjtést megszer-
vezhessük. Istentől áldott, boldog 

karácsonyi ünnepet kívánunk min-
denkinek, akik szeretetszolgálatunk 
munkáját valamilyen formában se-
gítették.

Mikulás az idősek klubjában

Bárhová kopogtat be a MIKU-
LÁS, az ott élők boldogan, szere-
tettel fogadják. Így volt ez a Kis-
térségi Szociális Szolgálat I. és II. 
Számú Idősek Klubjában is. A 
Mikulás a Máltai Szeretetszolgálat 
Kisvárdai Csoportjának adomá-
nyát vitte magával, minden klub-
tag részére meleg házi papucsot. Az 
idősek boldogan fogadták a megle-
petést, melyet vidám műsor, és fi-
nom uzsonna elfogyasztása közben 
vehettek át.

Dicső Lászlóné
MMSZ Kisvárdai Csoportvezető

A MÁltAi sZEREtEtsZOlGÁlAt HÍREi

December 14- én a Stefánia Palo-
ta Különtermében véget ért a Nem-
zeti Ulti Bajnokság Társasági Ulti 
döntője.

Az idei versenyeken 337 fő vett 
rész, akik közül 60 játékos került a 
két elődöntőbe és közülük 21 to-
vábbjutó szerepelt a döntőben. Saj-
nálatos módon 2 debreceni verseny-
ző a vasutasok sztrájkja miatt nem 
vehetett részt a végig rendkívül szín-
vonalas és izgalmas versenyen.

Megyénket 3 versenyző képvisel-
te, közülük Mészáros Károly (Kisvár-
da) a 8., Szalai Antal (Kisvárda) a 
10., Sánta József (Nyíregyháza) a 11. 
helyen végzett.

Ezt megelőzően Kisvárdán a Pa-
rish Bull Szálloda és Étterem volt 
a helyszíne a Szövetség Sport Ulti 
döntőjének. Ebben a versenysoro-
zatban 7 forduló után dőlt el, me-
lyik 21 játékos játszhat a bajnoki 
címért és a helyezésekért.

A két napos viadalon Szabolcs-
Szatmár-Bereg megyét két kisvárdai 
versenyző képviselte, közülük Mé-
száros Károly a 7., Dienes János a 14. 
helyet szerezte meg

A kisvárdai versenyzők sikeres 
évet zártak, hiszen a felsoroltakon 
kívül  a Társasági Ulti Országos Elő-
döntőjébe jutottak: Dienes János, 
Pajic Zvezdan, Szalai Antal és Jakab 
Zsolt is, a Sport Ulti döntőjéről pe-
dig kevéssel maradt le Nagy Béla.

Az első ízben megrendezett 3 
fordulós Kisvárda kupán az alábbi 
eredmények születtek:

1. Pajic Zvezdan
2. Mészáros Károly
3. Bacskai Gyula

Az Országos döntők élmezőnye:
Társasági Ulti:

1. Pirisi János (Budapest)
2. Muzslai Róbert (Budapest)
3. Bágyi Imre (Szeged)
4. Szépréti László (Sárospatak)
5. Bucsányi Mihály (Szeged)
6. Futó Sándor
8. Mészáros Károly (Kisvárda)
10. Szalai Antal (Kisvárda)
11. Sánta József (Nyíregyháza)

Sport Ulti:
1. Muzslai Róbert (Budapest)
2. Budai László (Gyömrő)
3. Pethő Mátyás (Budapest)
4. Várszegi Szilárd (Sárospatak)
5. Fülöp József (Budapest)
6. Fényes Ágnes (Szolnok)
7. Mészáros Károly (Kisvárda)
14. Dienes János (Kisvárda)

Különdíjak és felajánlóik:
Legjobb BP-i játékos: Muzslai 

Róbert (MUOE) - Bacsó István vál-
lalkozó

Legjobb vidéki játékos: Budai 
László (Gyömrő) - Farkas István vál-
lalkozó

Legjobb női játékos: Fényes Ágnes 
(MUOE) - Dr. Oláh Albert polgár-
mester

Legjobb kisvárdai játékos: Mé-
száros Károly (Kisvárda) - INKAL 
KFT.

Mészáros Károly 
MAUSZ elnök

VéGEt éRt A VERsEnYéVAD AZ UltisOKnÁl

A mondás úgy szól, jobb adni mint kapni. Miért növeli az önzetlen ada-
kozás az ember boldogságát? Az elsődleges ok, hogy aki adni segíteni tud, 
annak több van  -  energiából, pénzből, egészségből -, mint annak aki kap. 
Hogy tudunk miből adni, már önmagában is jó érzés. Az adakozás gesztusa 
a legszebb átélhető pillanatok közé tartozik.

Törékenyek vagyunk mi is és a világ is. Néha szükségünk van egymásra a 
túléléshez, a valódi élethez, a megpróbáltatások elviseléséhez. Most az Ön 
segítségére van szükségünk! 

A SOMA Alapítvány a környékünkön élő daganatos betegségben szenve-
dő gyermekek segítésében vállal szerepet. Adójának 1%-ával kérjük, támo-
gassa alapítványunkat! Bizalmát, segítségét ezúton is köszönjük a tevékeny-
ségünk által támogatott beteg gyermekek nevében.
Adományával kevesebb lesz a félelem és nő a remény.

A SZERETET EREJÉVEL a SOMA Alapítvány Kuratóriuma
Közhasznú alapítványunk bankszámlaszáma:

11600006-00000000-17421377

A Kisvárdai Kulturális Egyesület és 
a Magyar Ulti Szövetség 2009. janu-
ár 3-án, szombaton 9-18 óra között 
rendezi a III. Heuer Ferenc - Nagy 
László Emlékveresenyt Kisvárdán a 
Finom Falatozóban (Berkeszi), az 
Aradi vértanúk tere 4. alatt (Bíró-
sággal szemben).
A regisztrációra 8.15-től – 8.45-ig 
kerül sor.
A versenyen indulhat minden je-
lentkező, aki a rablóulti általános 
szabályaival tisztában van, a verseny 
szabályait elfogadja, a Magyar Ulti 
Szövetség versenyzője, illetve igazo-
lását a verseny kezdetéig hitelesíti, 
valamint részvételi szándékát 2008. 
december 30-ig jelzi. 
A verseny 10 fordulós svájci rend-
szerben a MaRaBu számítógépes 
párosító program segítségével kerül 
lebonyolításra. Az egyes fordulók 
12-12 leosztásból állnak. Minden 
asztalon csak 3 versenyző játszhat 
egyszerre. Hárommal nem osztható 
létszám esetén minden fordulóban 
1vagy 2, a versenyben legkedvezőt-

lenebbül álló versenyző erőnyerő 
lesz (mindenki legfeljebb egyszer). 
A legtöbb forinteredményt elérő 
játékos 4, a második 2, a harmadik 
0 pontot kap. Holtverseny esetén 
a pontozások 3-3-0, 4-1-1, illetve 
abszolút holtverseny esetén 2-2-2 
pont jár. A versenyzők eredményei 
felkerülnek a Magyar Ulti Szövetség 
értékszám alapú ranglistájára. 
A nevezési díj 2500 forint, mely az 
ebéd költségét is tartalmazza. Kár-
tyáról és egyéb szükséges eszközök-
ről a rendezők gondoskodnak.
Az első helyezett nyeri a Heuer Fe-
renc - Nagy László vándorserleget, 
melyet egy évig őriz. Az első hat he-
lyezett érem és oklevél jutalomban 
részesül. Különdíjakról a verseny 
szervezői a helyszínen döntenek.
Jelentkezés: 2008. december 30-ig 
a 45/405-239, 45/500-265 (Sze-
regnyi László), a 06/20-4568910 
(Szarvas János) és a 70/617-1617 
(Bacskai Gyula) telefonszámokon, 
vagy a szerlac@freemail.hu e-mail 
címen.

iii. HEUER FEREnC - nAGY lÁsZlÓ EMléKVEREsEnY

Jobb adni, mint Kapni

2008. december 9-én a bázisiskolai 
programok keretében megrendezésre 
került egy nyílt német óra az általá-
nos-, és középiskolai tanároknak a 
11.c osztály haladó német csoportjá-
nak közreműködésével. Szaktanárunk, 
Szabó Ildikó tanárnő, aki egyben a né-
met munkaközösség vezetője, kreatív 
és szórakoztató feladatokon (például: 
hurrikán, az én kincsem, barátság-táv-
irat) keresztül új tanítási módszereket 
mutatott be kolléganőinek és kollé-
gáinak (Lions Quest módszert koo-
peratív csoportmunka formákkal). A 
cél az volt, hogy a diákok számára a 
német nyelv tanulása öröm legyen, ne 
pedig kényszer. A játékos feladatokat 
csoportmunkában dolgoztuk fel, így 
azok a diákok is kivették részüket a 
„munkából”, akik máskor csendben 
ülnek az órákon. A bemutató óra előt-

ti készületek nagy izgalommal teltek. 
Fényképeket készítettünk, rajzoltunk, 
melyekkel hangulatosabbá próbáltuk 
tenni óránkat. Kíváncsi volt arra Ildi-
kó néni, hogy mire képes a kis csapat 
váratlan helyzetekben. A feladatokat 
nem tudtuk, de annyit elárult, hogy a 
foglalkozásneveket és a mellékneveket 
alaposan tanulmányozzuk át. Abban 
a negyven perces órában csoportunk 
minden feladatot nagy lelkesedéssel és 
vidáman oldott meg, igyekezve a lám-
palázat legyőzni.

Az óra végén vendégeink és mi is 
elmondhattuk észrevételeinket, véle-
ményeinket.

„Látszott, hogy a diákok élvezték 
a feladatokat, talpraesetten, ügyesen 
prezentálták. Ez azt bizonyítja, hogy 
játékosan, mégis hasznosan lehet ta-
nulni az idegen nyelvet. Ezzel a mód-
szerrel a gyengébb és jobb képességű 
gyerekek egyformán tanulhatnak.” 
– nyilatkozta egy pedagógus.

Ezen kívül csupa jó kritikát kap-
tunk, melyekért nagy hálával tarto-
zunk a tanárnőnek. Emellett szeret-
nénk megköszönni a sok fáradozást, 
munkát és sok sikert kívánunk a to-
vábbiakban.

Balla Tímea 11.c és Sirola Marcella 11.c

Egy német óra másképp, egymással együttmûködve
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25 éVEs JUBilEUMi KARAtEGÁlA

Már hagyománynak tekinthető, 
hogy városunk fiatal rallycross piló-
tája a szezon végén egy rövid bemu-
tatóval egybekötött sajtótájékoztatót 
tart, amelyről természetesen nem 
hiányozhatnak a támogatók sem! 
Idén a sajtótájékoztatóra november-
ben került sor. Oszy, azaz Oszlánsz-
ki Zoltán és csapata beszámoltak az 
idei szezon eredményeiről, élménye-
iről és tapasztalatiról.

Ahogyan azt tavaly év végén be-
harangozták, ifj. Oszy egy Peugeot 
205 Mi16-ossal vágott neki a 2008-
as esztendőnek! Zoltán elmondta, 
hogy a húsvéti szezonnyitó futam 
előtt egy métert sem tudott tenni 
az újjáépített Peugeot-val. Hozzá-
értők bolondnak is tartották, hogy 
úgy indul a versenyen, hogy előtte 
nem tudott tesztelni. Saját magával 
szemben is kételyeket támasztott, 
vajon hogyan is fog megülni egy 
több mint 200 lóerős versenyautót. 
Mindezek ellenére, az időmérőn a 
második időt autózta 19 kategória 
társa között!

De nemcsak a szép emlékekről volt 
szó! Elmondták, hogy a tervezett 7 
OB futamból csak 3 versenyen tud-
tak részt venni, aminek oka az volt, 
hogy a 7 versenyből 4-et külföldön 
rendeztek, és csak a magyar futamok 
fértek bele az igen szűkre szabott 
éves költségvetésbe. Mindezek elle-
nére a 3 magyar futamon nagyon jól 
szerepeltek! Ezen kívül indultak még 

3 kisebb költségvetésű amatőr ver-
senyen, ahol a fő cél a versenyautó 
és a pilóta „összecsiszolódása” volt, 
de ez olyan jól sikerült, hogy még 
egy futam kihagyásával is bajnok 
lett Oszy! Mindezek után bizakod-
va beszéltek a jövőről. Az MNASZ 
képviseletében jelen volt ifj. Rabócsi 
Tibor, aki elmondta, hogy a 2009-es 
évadban 6 versenyt tervez a szakág, 
amiből csupán 1 lesz a szomszédos 
Ausztriában. Ez a jó hír lehetőséget 
ad a csapatnak, hogy a rendelkezés-
re álló – és remélve a folyamato-
san bővülő – költségvetési keretből 
mind az 5 hazai versenyen tudjanak 
indulni és év végén összesítettben 
dobogós helyezést elérni. Ők min-
dent megtesznek ennek érdekében. 
Ez sikerülhet is akkor, ha megfele-
lő támogatottságban részesülnek! A 
csapatfő elmondta, hogy bármilyen 
támogatást szívesen vesznek! Elérhe-
tőség: info@rally-team.hu

Köszönet a 2008-as szezonért: 
FEIGEL és TÁRSAI BT., KAN-SAS 
Söröző, FLASHNET WEBDE-
SIGN Kft., RABOCSIRING Kft., 
Szabolcs Centrál Kft., Pack-Túra, 
Papik Metal Kft., Sprint Gumiab-
roncs, Ági Csemege, Perdiák Tüzép, 
Ati System, Jónás Gyümölcskereske-
dés, Bringa Motoros Bolt, és a csa-
pattagoknak!

További információk és képek a 
www.rally-team.hu oldalon.

Hiába hitte azt a vezetőség, hogy a tavaly eredményesen szereplő 
csapatot(ezüstérem) sikerült megerősíteni és az idén is az első helyért fog-
nak küzdeni a lányok! Ehelyett az utolsó helyről várják majd a folytatást! 
A sok sérült és az egyesületet elhagyó játékosok gyengítették a gárda ered-
ményességét, amit az új igazolásokkal nem sikerült kompenzálni. Ráadásul 
sok meccset az utolsó pillanatokban engedtek ki a kezükből! De nincs még 
semmi veszve, hiszen az Ésik Gabriella által trenírozott csapat összesen 6 
ponttal van lemaradva a dobogóról. A januárban induló edzések, edzőmec-
csek remélhetően felkészítik majd a lányokat az eredményesebb tavaszra!
Az őszi végeredmény:
H. Név J. Gy. D. V. Dob. Kap. P.
1. Kölcsey DSE 8 8 0 0 222 129 16
2. Nagyecsedi Rákóczi SE 9 8 0 1 200 165 16
3. Nagykállói NKE 9 5 1 3 201 201 11
4. Geszterédi KC 9 3 1 5 167 189 7
5. Nyíregyházi FSE 10 3 1 6 255 286 7
6. Tiszalöki VSE 10 3 0 7 221 246 6
7. Fehérgyarmati VSE 9 3 0 6 168 184 5*
8. Kisvárdai KC-Naracom SE 10 2 1 7 215 249 5
Jelmagyarázat: H: helyezés, J: játszott,, Gy: győzelem, D: döntetlen, V: vereség, Dob.: dobott gól, 
Kap.: kapott gól, P: pontszám. *A csapattól pontot vontak le.

nEM siKERült AZ ÕsZ A lÁnYOKnAK! 

Marad az OB 1. Osztály?

Két éve, 52 esztendősen nyerte me-
gyénk első felnőtt erőemelő bajno-
ki címét.

Ismét mérki színekben versenyez 
a kisvárdai Gyimesi Gábor, aki a 
november 29-30-i szegedi Országos 
Fekvenyomó Csapatbajnokságon 
teljesítményével nagyban hozzájá-
rult ahhoz, hogy csapata megszerez-
te az előkelő 7. helyet.

– A Masters II. életkori kategóriá-
ban (50-60 évesek) szerzett ezüstér-
mem révén az abszolút 
összesítésben jómagam 
és a csapat is 3. lett – 
újságolta a sportember, 
aki a harmadik fogás-
ként emelt 160 kilóg-
rammot is hajszál híján 
kinyomta. (Ha sikerül 
neki, akkor nyakába 
akasztják 10. bajnoki 
címét, ám mint mond-
ja, az 5. magyar bajno-
ki ezüst, no meg a 8. 
magyar bronz is szépen 
csillog.) – Idén keserű születésnapi 
ajándékot kaptam  a nagyecsediek-
től, akik „lapátra tettek”, így három 
versenytől voltam kénytelen távol 
maradni – fogalmazott a sportem-
ber, akit az ominózus versenyeken (a 
novemberi csehországi kontinensvi-
adalt a szegedi 157,5 kg-mal simán 
megnyerte volna!) sokáig hiányolt a 
fekvenyomó és erőemelő „szakma”, 
mígnem a mérkiek megkeresésére 
igent mondott. – Sürgős volt lépni, 
mert éppen Nagyecsed volt házigaz-
dája a november 23-i Országos Erő-

emelő Csapatbajnokságnak, ahol az 
egyéni 2. helyezésemnek (605 kg) 
köszönhetően a Mérki Kinizsi SC 
bajnoki címet szerzett – emelte ki 
Gábor, aki ezzel immár 9 magyar 
bajnoki aranyat, és 4 ezüstöt tud-
hatott magáénak. Ezt az imponáló 
éremkollekciót sikerült aztán gya-
rapítani Szegeden, ahol csattanós 
választ adott a nagyecsedi egykori 
sporttársainak, akiknek teljesítmé-
nye csupán a 12. helyhez volt ele-

gendő.
December 13-

án Tiszaújvárosban 
rendezték a „Power 
Endurance” Test XI. 
Magyar Bajnokságot 
a Magyar Erőálló-
képességi Sportszö-
vetség és a Magyar 
Testépítő és Fitness, 
Erőemelő Szakedzők 
Országos Szövetsége 
szervezésében. A ver-
senyen több igen ne-

héz feladatot kellett teljesíteni. Saját 
testsúlyát, 86,5 kg-ot, fekve 17-szer  
nyomta ki, míg ugyanekkora súllyal 
a guggolás 40-szer sikerült. Ezen kí-
vül húzódzkodás, páros lábemelés és 
időre függeszkedés szerepelt még a 
versenyben. Végül összesítésben a 
Masters kategória 3. helyén végzett 
Gábor, ami azért is szép eredmény, 
mert így az egy korosztállyal fiata-
labbak között értékelték bronzérem-
mel teljesítményét. A versenyeken 
fiai, Gábor és Gergő segítették, ami-
ért külön köszönet nekik.

tOVÁBB GYARAPODOtt AZ éREMGYÛJtEMénY

2008. november 29-én ünnepelte alapításának 25. évfordulóját a kisvárdai 
Kyokushin karate club a Városi Tornacsarnokban. A rendezvényen fellép-
tek a klub régi mesterei és tanítványai, valamint a megyében működő kyos 
clubok karatékái Nyíregyháza, Kemecse, Nyírbátor és Mátészalka részvéte-
lével.
A látványos műsorban vendégként szerepeltek íjászok, mazsorettek, tánco-
sok és Markó Fruzsina klasszikus gitárműsorral.


